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Delovati samostojno, pomeni 
bitideiaven in revolucionaren 

Mladi so včasih vse preveč zaprti 
vase, izolirani od družbenega živ
ljenja, nič revolucionarnosti ni v 
njihovem življenju in delu. Mladi 
iz aktivov in osnovnih organizacij 
bi morali biti aktivisti v pravem 
pomenu besede, oblikovati in 
narekovati bi morali delo občinske 
konference ZSMS. Dogaja se na
sprotno in zato včasih kratek stik 
med osnovno organizacijo in ob
činsko konferenco. Kar naprej 
mladi, mladi . . . govor imo in poslu
šamo, tako da se nam že zdi, da 

'danes besedo mladinec jemljemo 
kot poklic ne pa vrlino in ak
tivnost. Zakaj toliko besed o mla
dih? Za to , ker je mlad človek tisti, 
ki revolucionarno misli, ki je spo
soben spreminjati , ki deluje samo
stojno in svojo dejavnost usklajuje 
v SZDL, pod idejnim vodstvom 
ZK. Takšne so bile misli nekaterih 
udeležencev programsko-volilne 
konference, ki je bila v petek 2. 
oktobra 1976 v Ptuju. 
Danes so mladi za akcijo in revo
lucionarno miselnost, vendar to še 
ne pomeni , da so aktivni, hrabri in 
marljivi družbenopolit ični delavci 
naše samoupravne in socialistične 
družbe. Za uspešno uresničevanje 
zadanih nalog se mora jo mladi 
zavzemati, da bo organizacija 
mladih revolucionarna in samo
stojna dejavnost v organiziranem 
smislu. Ne b o m o naštevali vse na
loge, ki so pred mladimi, zapisali 
bi samo, da jih mladi morajo ure
sničiti in se icot je zapisano v do
kumentih občinske konference 
ZSMS, akt ivno vključili v delo 
SZDL kot fronte vseh socialisti
čnih sil, vsestransko pomagali in 
nenehno krepili njeno družbeno
politično vlogo. Zavzemati se bo 
potrebno za uresničevanje kadrov
ske politike, za enak socialni polo
žaj , za samoupravl janje na šolah 
itd. Akcijskega dela je ogromno . 
Golo naštevanje je moreče in nič 
kaj , , revoluc ionarno" . 

Ce se ozremo nazaj , na ak
tivnost mladih v občini, opazimo 
tako po konkretnem delu kot po 
zapisanih dokument ih , da je bilo 
delo mladih v občini boga to in 
raznovrstno. Največ je vsekakor 
doseženega v organiziranosti 
mladih. Mladi so danes organizira
ni v specializiranih konferencah, 
mladi v krajevni skupnosti , mladi 
v izobraževanju, mladi v kmetij
stvu in mladi v neposredni proiz
vodnji. Veliko pozornosti je bilo 
namenjeno osnovnim organizaci
jam v krajevni skupnost i . Zaživelo 
je idejnopolit ično izobraževanje 
članstva. Kadrovska politika se je 
izboljšala, saj od dobrega in izo
braženega vodstvenega kadra zavi
si vsaka zamišljena akcija. 

Kulturno snovanje mladih vidno 
narašča, ne samo po obsegu, tem
več tudi po kvaliteti. 

Šibka točka delovanja v kra
jevnih skupnost ih je področje SLO 
in družbene samozaščite. Največja 
aktivnost se kaže na športnem 
področju, kjer se komisije povezu
jejo z delom TVD Part izan. Prav 
tako udarniške akcije niso redkost 
in so mladi skoraj v vsaki krajevni 
skupnosti izvedli kakšno delovno 
akcijo. Razveseljivo je tudi dej
stvo, da se v delo osnovnih organi
zacij in aktivov vključujejo tudi 
kmetje. Oblika sodelovanja in 
povezovanja je še vedno šibka in 
bo v ta namen pot rebno vložiti še 
mnogo t ruda . Na področju 
informiranja je napravljen velik 
korak. 

Mladinska delovna akcija Slo
venske gorice 76 je prav gotovo 
akcija, ki zasluži mnogo pozorno
sti in takšna oblika prostovoljnega 
dela je prva šola življenja mladih 
ljudi. V pr ihodnjem letu občinska 
konferenca ZSMS Ptuj namerava 
po potrebah formirati najmanj 3 
brigade po 60 brigadrijev. 

Ob koncu še nekaj misli mladih 
razprnvljalcev na konferenci. 
Predsednik OK ZSMS Ptuj Milan 
Cucek je v uvodnem poročilu med 
drugim povedal: 

, ,Organizacije in organi ZSMS 
so s svojo družbenopoli t ično 
aktivnostjo premalo zagotavljali, 
da bi vsa vprašanja mlade genera
cije v krajevni skupnosti bila 
postavljena pred SZDL. S semi
narji smo skušali izboljšati si
tuacijo. Tako smo za vodstva 
ZSMS pripravih seminarje o vlogi 
SZDL, krajevne samouprave itd. 
V prihodnje bo po t rebno še več 
skupnega in koordiniranega dela 
med SZDL in ZSMS ter to tudi 
zapisati v d o k u m e n t e . " Milan 
Cucek je v uvodnem referatu spre
govoril tudi o ozki povezanosti 
med osnovnimi organizacijami 
ZSMS in družbenopolitičnimi 
organizacijami ter o družbeno
ekonomskem položaju mladih. 
Poudaril je, da se mora jo mladi 
vključevati v delo sindikatov. 

Dragica Voda je v razpravi spre
govorila o organiziranosti in 
reorganizaciji ZSMS. Poudar i la je 
problem delegatskih odnosov in 

ugotovila, da mladinski delegati ne 
prenašajo informacij in zahtev v 
organe, kamor so delegirani in 
tako ostaja kup nerešenih vprašanj 
o delu mladinskih organizacij . §e 
vedno ostajajo nerešena vprašanja 
prostora, denarja in kadrov. Mladi 
z delegatskimi mesti imajo pri
ložnost, da rešujejo svoje proble
me. 

Dimče Stojčevski je na konfe
renci spregovoril o vlogi ZSMS in 
ob tem rekel, da mladina je in 
mora biti revolucionarna, pravza
prav bi morala biti še bolj revolu
cionarna. Kritično je spregovoril o 
vlogi mladih ob sprejemanju zako
na o združenem delu. V to akcijo 

se je namreč mladina premalo 
vključevala in angažirala. Mladi so 
danes nosilci novih samoupravnih 
odnosov, zate morajo izkoristiti to 
, ,pr i ložnost" , ki jo imajo in jim je 
tudi dana . Včasih smo govorili, da 
mladi niso vključeni v družbeno
politično delo, dat\es ko imajo to 
priložnost, je ne izkoriščajo in 
stvari ne tečejo tako kot bi morale: 

Ob koncu je občinska konfe
renca ZSMS Ptuj podelila pri
znanja mladim družbenopolitičnim 
delavcem, mentorjem in drugim 
organizacijam ter zmagovalcem 
športnih srečanj ob mesecu mla
dosti. 
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Top je pripravljen. Posredno merjenje zahteva znanje in 
izurjenost, daje tudi zadetek p d n . 

7. oktober - praznik jugo* 
slovanskih topničarjev 

čvrsta, jeklena, vzniki a iz 
ljudstva in rojena v revduciji, 

je jugoslovanska ljudska arma
da ostala nedeljivo povezana z 
ljudstvom, v vsakem trenutku 
pripravljena se boriti za svo
bodo, neodvisnost in nedotak
ljivost naše samoupravne 
družbene skupnosti. Njena 
udarna moč raste iz dneva v 
dan, z moderno oborožitvijo, 
skupaj z drugimi sestavinami 
splošnega ljudskega odpora 
budno stremi in varuje naše 
mge, našo svobodo, naš raz
voj in naš vami juttri. 

Danes je naša misel posve
čena topničarjem in njiho
vemu prazniku. V minulih 
letih je topničarstvo zabele
žilo ogromen napredek tako, 
da so danes topničarske enote 
posebej izurjene in temu pri
memo tudi oborožene; v 
morebitni vojni vihri pa bi 
nedvomno skup^ s kopensko 
vojsko ddcazale svojo udarno 
moč. 

S svečanim zborom bodo 
danes v vojašnici Dušana 
Kvedra v Ptuju, proslavili dan 
jugoslovanskih topničaijev. V 
okvjm praznovanja pa bo 
mlade starešine skupaj z mla
dimi miličniki, sprejel tudi 
sekretar komiteja OK ZKS 
Ptuj, Alojz Gojčič. 

MG 

Protitankovske rakete, 
znane ,jnarjutke" 

ne zgrešijo cilja. 

^ Obveščanje 
v delegatskem sistemu 

o oblikovanju infonnacijsko-dokiimentacijskih centrov 
(skrajšano IN DOK centrov) govorimo v Sloveniji že dobro 
leto, v nekaterih občinah so že tudi pristopiti h Konkretnim 
rešitvam, ki so pokazale že večje ali manjše uspehe. O tem 
govorimo tudi v ptujski občini, žal le govorimo in 
vzdihijemo: denar prostori - kadri, zato tudi ni čudno, 
da iz tega še ni ničesar nastalo. To je potrdil tudi nedavni 
posvet (20. septembra 1976), ki je bil na občinski 
konferenci SZDL v Ptuju in na Kmetijskem kombinatu Ptuj. 
Oba razgovora je vodil Darko MARIN, sekretar za 
informacije pri skupščini SRS, sodelovala pa sta še Slobodan 
Rakočevič, tajnik iniciativnega odbora za ustanovitev 
republiškega IN DOK centra in Marjan Gogala, svetovalec 
skupščine SRS. 

Skupščina SR Slovenije, RK SZDLS in skupnost 
slovenskih občin so že lansko leto novembra sJaipno 
organizirale posvet o aktualnih vprašanjih obveščanja v 
delegatskem sistemu, s posebnim poudarkom na oblikovanju 
INDOK centrov v TOZD, v krajevnih skupnostih in pri 
občinskih skupščinah. V nekaterih sredinah so že začeli 
uresničevati zamisli o INDOK centrih in so kljub relativno 
kratkem času že dosegli pomembne uspehe. To je potrdil 
tudi nedavni posvet v Murski Soboti 

Uspehi so bili doseženi zlasti tam, kjer so se lotili naloge 
s široko politično akcijo in so pritegnili k oblikovanju 
INDOK centrov vse odgovorne dejavnike, zlasti razne 
strokovne službe in množična občila. S takšno skupno 
akcijo bi bili tudi v ptujski občini doslej lahko naredili več. 
Pri tem se moramo zavedati, da delovni ljudje in občani 
morajo zagotavljati svoj družbeni vpliv na usmeritev in delo 
INDOK centrov. To bo zagotavljalo tudi racionalnost 
centrov in služb, ne le v občini, temveč tudi v delovnih 
organizacijah in v krajevnih skupnostih pa tudi v SIS. -

Izkušnje kažejo, da doslej ni prišlo do povezanosti 
INDOK centrov z drugimi dejavniki v družbenem sistemu 
obveščanja. Zato je tem bolj potrebno poudariti nujnost 
tesnejše povezanosti in delitve dela med posameznimi 
službami, kot je statistika, SDK, predvsem pa povezanost z 
množičnimi občili, konkretno v ptujskem primeru z radiom 
in Tednikom. To obenem tudi narekuje nujnost, da se 
čimprej oblikuje samoupravna interesna skupnost za 
obveščanje, da skozi njo vgradimo samoupravne odnose v vse 
dejavnike sistema obveščanja in zagotovimo družbeni vpliv 
na delovanje, ne le INDOK centrov, temveč tudi na sredstva 
množičnega obveščanja. 

Odveč je modrovati o tem, kako se v pretoku informacij 
srečujemo z izredno razdrobljenostjo, z razvlečenostjo 
besedil v gradivih za delegacije, s številnimi „pokazatelji", 
„aneksi", glavnimi in dodatnimi „alineami'\ pravno-formal-
no utrujajočimi formulacijami, dejstvo je, da delo INDOK 
centrov v delegatskem sistemu ne more biti učinkovito brez 
ustreznih samoupravnih delegatskih informacij. To lahko 
dosežemo z usklajenim in poglobljenim sodelovanjem 
obstoječih dejavnikov, ne pa težiti k izdajanju „svojih" 
biltenov in podobno, kar se poraja v ciklostilno pobarvani 
miselnosti. .. 

Zlasti so pri tem pomembna sredstva javnega 
obveščanja, ki bi lahko redno objavljala dodatna gradiva, 
povzetke, kratka in jedrnata delegatska sporočila in 
podobno. Taka sporočila morajo oblikovati, pisati tisti, ki 
pripravljajo osnovna gradiva za delegacije. Gre za kratko 
vsebino, za poudarek na najpomembnejše odločitve in 
posledice teh odločitev, ne pa za skrajšano besedilo 
obsežnega gradiva. Če sestavijalci gradiv niso dovolj 
usposobljeni za to odgovorno nalogo, jih je treba usposobiti. 
Pri tem bodo pomagali tudi republiški organi z organizacijo 
potrebnih seminarjev po območjih. 

V tej smeri je treba iskati rešitve, v tej smeri se odpirajo 
že tudi takojšnje možnosti za delovanje INDOK centra, ne 
pa iskati rešitve v iskanju nekih univerzalnih strokovnjakov, 
ki bi jih namestili v INDOK centru. Taka rešitev bi izgledala 
približno tako, kot tista anekdota: „Dobro, da imamo 
tikovne kritike, ki so sposobni preprostemu človeku 
povedati, kaj so nam abstraktni umetniki narisali..." 
Upamo, da med našimi pripravljalci osnovnih ^adiv za 
delegacije ni ,/ibstraktnih umetnikov", morajo se pa 
potruditi, da bodo znali včasih svoj dolgovezni uradniški stil 
preliti v preprosto, jedrnato in vsakemu človeku razumljivo 
besedo. 

Na posvetu v Ptuju je bilo dogovorjeno, da se čimprej 
imenuje iniciativni odbor za ustanovitev informacijsko-doku-
mentacijskega centra v občini. S konkretnim delom pa lahko 
začnemo že takoj. Ne z besedami, temveč s konkretnim 
delom, z vzgledom je treba kazati pot, čeprav bo v začetku 
še ozka in ne shojena, vendar pot bo. Ce bomo pa čakali na 
ustrezno sposobne kadre, prostore in denar, bomo po enem 
letu še vedno tam, kjer smo sedaj! 

Franc Fideršek 

DELEGATI SPREJELI 
VEČ POMEMBNIH SKLEPOV 

Za vse seje zborov občinskih skupščin postaja 
značilna in pomembna točka dnevnega reda delegat
ska vprašanja. Tako so tudi na zadnji seji vseh treh 
zborov skupščine občine Ormož, ki je bila pretekli 
četrtek, delegati zastavili občinski skupščini nekaj 
delegatskih vprašanj , ki so jih pripravili v temeljnih 
delegacijah krajevnih skupnosti . 

Najzanimivejše je bilo vprašanje krajevne 
skupnosti Ormož o urejevanju oz. , , p revzemu" 
pokopališča v Ormožu. Za vse krajevne skupnosti v 
občini je značilno, da pokopališča urejajo krajani 
sami oz. krajevne skupnosti. Le v Ormožu so v zad
njem času nastale težave. Pred leti je pokopališče 
urejevalo komunalno podjetje iz Ormoža . Sedaj to 
vlogo sprejema krajevna skupnost, vendar se le-ta ne 
more odločiti za , ,p revzem". Kajti kot navaja delegat 
krajevne skupnosti Ormož, nimajo lastninske 
pravice. V odgovor je bilo rečeno, da mora krajevna 
skupnost Ormož poskrbeti za pokopališče, ga 
Urejevati in z^ urejevanje najti finančna sredstva. 
Dan mrtvih je blizu, zato ve l ja k akciji pristopiti čim 
prej. Vendar v tem hipu vso breme ne velja naložiti 
l^rajevni skupnosti Ormož , občani sami bi morali o 
tem več razmisliti in se morda tudi odločiti za akcijo 
urejevanja in čiščenja. Namenskih sredstev krajevna 
skupnost za o rmoško pokopališče nima, ima jih samo 
^ humsko, zato je naloga vseh občanov Ormoža , da 
prek organizirane akcije, ki jo naj vodi krajevna 
samouprava, pokopališče uredijo in mu dajo tak 
^idez, ki mu sodi. 

Drugo delegatsko vprašanje je bilo v zvezi 
Avtobusnega p rometa in prevoza krajanov Podgorcev 

Velike Nedelje v Ptuj in Maribor . Vprašanje bo 

skupščina in obe krajevni skupnosti reševale z 
Mariborskim Certusom ali pa Komunalnim 
Dodje t j em P tu j . 

Delegati s o na seji zborov uvodoma poslušali 
poročilo o poteku javne razprave o osnutku zakona o 
združenem d e l u . Iz razprav je b i lo slišati, da je v 
glavnem akcija razlaganja zakona uspela. Vendar je 
ob razpravi nastalo še nekaj vprašanj in sicer 
vprašanje financiranja krajevnih skupnosti , 
povezovanja km<*tov, kako še bo l j učvrstiti v l o g o 
delavske kontrole in k a k o pospeševati integracijske 
procese delovnih organizacij . Akcija razlaganja 
zakona o združenem de lu je b i la razdeljena na d v a 
dela: n a razlago vsebin^ in na analize, ki so j ih 
posredovale delovne organizacije, krajevne 
skupnosti , š o l e in zavodi. Ugotovljeno je, da je prva 
naloga povsem uspela, da pa se je zataknilo pri 
analizi oz. pri dajanju konkretnih pr ipomb na 
osnutek zakona o združenem d e l u . SO Ormož je 
zbrala 4 konkre tne pr ipombe na z a k o n . 

Nadalje so delegati poslušali in tudi sprejeli 
poročilo o splošni porabi in sicer o doseženih in 
razporejenih dohodkih proračuna občine v obdobju 
od 1. januar ja do 31. avgusta letos. Med drugim so 
delegati sprejeli tudi sklepe o imenovanju novih 
ravnateljev osnovnih šol v Ormožu in Središču ob 
Dravi. 

Naj ob koncu še omenimo, da so seji z b o r o v 
občinske skupščine prisostvovali srednješolci iz 
Ljutomera, ki že sedaj v č a s u šolanja spoznavajo de
lo zborov in se seznanjajo z delegatskim sistemom 
naše samoupravne družbe. 
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Izenačevanje položaja kmeta s položajem delavcev -
strokovna naloga našega sistema 

To je ena izmed ugotovitev 9. 
redne seje predsedstva občinske 
konference SZDL Ptu j , ki je sku
paj s člani sveta za družbenoeko
nomske odnose v kmetijstvu pri 
predsedstvu OK SZDL Ptuj , člani 
delavskih svetov KK Ptu j , obrata 
za kooperaci jo Hajdina, KZ 
, ,Dravsko po l j e" Lovrenc in 
Gozdnega gospodarstva Maribor , 
razpravljala o družbeno-ekonom-
skem položaju kmetijstva, s pou
darkom na kooperaciji , ob sooča
nju z vsebino osnutka zakona o 
združenem delu. 

Javna razprava o osnutku 
zakona o združenem delu je prav 
na področju kooperacijskih odno
sov zatajila, pogosto se je sukala v 
okviru strokovnih skupin brez 
udeležbe kmetov-kooperantov. 
Zato se postavlja, da obrati za 
kooperacijo in kmetijske zadruge 
na podlagi izčrpnih ocen samo
upravne organiziranosti in dohod
kovnih odnosov, pripravljajo načrt 
za prilagoditev poslovanja svoje 
organizacije določilom osnutka za
kona o združenem delu. 

Številnim razhajanjem ob tem, 
kaj je združeni kmet, je treba v 
tem trenutku zaustaviti pot. Kot je 
dejal sekretar komiteja OK ZKS 
Ptuj , Alojz Gojčič, so delovne 
organizacije s področja kmetijstva 
poklicane, da določijo minimum 
definicije združenega kmeta. Od
nos je treba urediti znotraj združe
nega dela in ne brez kmeta. Krep
ko bo treba zarezati tudi na pod
ročje politike cen, saj dosedanja 
proizvajalca močno goljufa. 

Samoupravni sporazum o ustvar
janju in delitvi dohodka glede na 
vloženo delo naj bo merilo za od
nos kmet: združeno delo. Ce nada
ljujemo v tej smeri velja povedati 
tudi, da bodo organizacije združe
nega dela morale dati odgovor na 
to, kaj pomeni politika zemljišč. 
Družbeni sektor v kmetijstvu pa 
bo moral v prihodnje odgovorneje 
kot doslej videti tiste kmetije, ki v 
tem trenutku sicer kažejo znake 
, ,umiran ja" ; pa jih bo nujno v 
pravem času še spraviti na noge. 
Naloga ni lahka, kmetu je treba 
zagotoviti polno mero socialne 

varnosti, — to pa je tudi perspek
tiva bodočega razvoja kmetijstva, 
— kmet mora videti v prihodnost. 
Združno s tem pa bo rasMa tudi 
potreba po večji intenziteti dela s 
kmetom tako na strokovnem kot 
tudi idejno-političnem področju. 

Svojo vlogo v kaosu kmetijske 
proizvodnje pa bi naj odigral tudi 
zakon o blagovnem prometu, ki bi 

naj jasno in trajno opredelil 
usmeritev kmetijske organizacije 
kakor tudi kmeta samega. Pogosti 
stresi, ki so posledica kolebanj v 
kmetijski proizvodnji, v preteklosti 
in tudi še danes pri kmetu vzbujajo 
nezaupanje; naj bi dopadli z reor
ganizacijo v kmetijski proizvodnji, 
ki pa mora temeljiti na ekonomski 
podlagi. MG 

PRIZNANJE PTUJSKIM 
PEKOM 

PEKOVSKA ZASTAVA DELAVCEM TOZD PEKARNE „ VINKO 
REŠ" PTUJ. KI JE MED ŠTIRIMI NAJBOLJŠIMI PEKOVSKIMI 

ORGANIZACIJAMI V JUGOSLAVIJI. 
V spomin na revolucionarni 

pomnik, na leto 1935, ko so pekar
ski delavci od Ljubljane do Skopja 
spontano prešli v stavko, praznu
jejo pekarski delavci Jugoslavije, 1. 
julij kot svoj praznik. Pekarski 
poklic je v stari Jugoslaviji bil med 
najbolj zaničevaiiimi, na poti v 
priznanje lega poklica in pozneje v 
NOB je i/ vrst pekovskih delavcev 
iz.šlo kar 18 narodnih herojev; 
mnogi med njimi so na tej poti 
omahnili , njihovo idejo in boj pa 
so nadaljevali njihovi sotovariši. 

Letos so se pekovski delavci 
prvič zbrali na proslavi svojega 
praznika v Cačku. V praznovanje 
so poleg športnih, kulturnih srečanj 
vpletli še srečanja na s t rokovnem in 
tehnološkem področju . Številni 
udeleženci in drugi pa so ob prosla
vi imeli še priložnost ogleda pekov
skih izdelkov pekarn iz raznih kra
jev Jugoslavije. Med sklepe, ki jih 
je letošnje srečanje zapisalo je tudi 
ta, da srečanje v prihodnje zajame 
še ostale delavce iz te grupacije. 

Za delavce T O Z D pekarne 
, ,Vinko R e š " Ptuj je bilo letošnje 
praznovanje še posebej slovesno, 
saj so prejeli za svoje dosežke v 
pekovski stroki, posebno prizna
nje, pekovsko zastavo. Zastavo jim 
je izročil na proslavi, v soboto , 25. 
septembra 1976, direktor pekov
skega združenja Jugoslavije, ki je 
bila v domu Lranca Krambergerja v 
Ptuju. Poleg tega pa je 12 delavcev 
prejelo še priznanja, spominske 
diplome za svoje prizadevno delo. 
Direktor Jože Sotlar je tako 

EHrektor združenja pekarjev Jugoslavije, Stcgan MflivojevkJ 
(levo) izroča pekarsko zastavo Jožetu Sotlajju, direktorju 
TOZD „Vinko Reš" Ptuj. Foto: KOSI 

priznanje prejel že na proslavi v 
Beogradu. 

Posebno priznanje je dobilo še 
turistično društvo Polenšak, oz. 
kmečke žene, ki vsako leto priprav
ljajo razstavo krušnih specialitet. S 
svojimi izdelki so žene iz Polenšaka 
krasile tudi razstavni prostor na 
novosadskem velesejmu in vzbudile 
med obiskovalci velesejma veliko 
zanimanje. 

MO. 

TGA Kidričevo Priprave na zbore delavcev 
v osnovnih organizacijah 

sindikata po temeljnih organiza
cijah združenega dela v TGA 
,,Boris Kidr ič" v Kidričevem se te 
dni sestajajo odbori . Dogovarjajo 
se o pripravi gradiva in za sklic 
zborov delavcev, na katerih bodo 
razpravljali in sklepali o nekaterih 
pomembnih samoupravnih 

sporazumih v delovni organizaciji. 
Med nje sodi samoupravni spora
zum o medsebojnih razmerjih 
delavcev v združeni organizaciji in 
samoupravni sporazum o dolžno
stih in odgovornost ih delavcev v 
delovni organizaciji T G A Kidriče
vo. 

N a zborih b o d o spregovorili tudi 

o poteku akcije zbiranja sredstev 
za Posočje, ki v kolektivu ta čas 
zelo uspešno poteka. T o je dokaz 
več, da delavci v T G A znajo 
prisluhniti pot rebam prizadetih 
prebivalcev na potresnem obmo
čju. 

F. M. 

Vezane hranilne 
vloge 

v ptujski podružnici Kreditne 
banke Mar ibor varčuje svoje pri
hranke že nad 50.000 vlagateljev. 
Večina vlog je prostih, saj prenaša 
svoje osebne dohodke na hranilne 
knjižice že 95 % vseh zaposlenih v 
ptujski občini. Banka pa beleži tu
di lepe rezultate na področju veza
nih hranilnih vlog. 

Vezana hranilna vloga je tista, 
katero vlagatelj dvigne le po prete
ku roka, na katerega j o je vezal. 
Tudi vse poznejše vloge so vezane 
na isto d o b o kot začetna vloga. 
Varčevalec se lahko odloči za ve
zavo na eno ali dve leti. Vloga, 
vezana na eno leto se obrestuje po 
9 % obrestni meri letno, vloga ve
zana nad dve leti pa po 10 % ob
restni meri letno. 

Ko poteče rok vezave, lahko 
vlagatelj dvigne svojo vlogo. Če je 
ne dvigne, se vloga ponovno veže 
za enako d o b o . Vlagatelj vezane 
hranilne vloge lahko tudi spremeni 
rok vezave, vendar samo iz krajše
ga na daljši rok. Obresti za podalj
šano d o b o vezave se računajo od 
dneva, ko je vlagatelj spremenil 
rok vezave. 

V primeru, da vlagatelj nujno 
potrebuje denar , mu banka odobri 
kredit na vezano vlogo v višini 
80 % stanja te vloge. Rok vračila 
kredita je določen v okviru časa od 
odobritve kredita pa do izteka ro
ka vezave hranilne vloge. Obrestna 
mera kredita je za 2 % večja od 
obrestne mere, po kateri se obres
tuje vezana hranilna vloga. 

Vlagatelji vezanih hranilnih 
vlog pri KBM, podružnici P tu j , ki 

imajo vezano 1.000.- ali več dinar
jev so zavarovani za primer nezgo
de ali nezgodne smrti pri Zavaro
valnici Maribor in pri Zavaroval
nici Sava. Poleg vlagateljev veza
nih vlog so pri Zavarovalnici 
Maribor zavarovani tudi vlagatelji 
prostih hranilnih vlog, ki imajo 
naloženih vsaj 1.000.-dinarjev. 

Za primer invalidnosti so vlaga
telji vezanih hranilnih vlog zavaro
vani pri Zavarovalnici Sava d o vi
šine 4.000.- din. Pr i Zavarovalnici 
Maribor pa so vlagatelji vezanih in 
prostih hranilnih vlog zavarovani 
za primer nezgodne smrti do višine 
1.000.- dinarjev, za primer invalid
nosti pa do višine 2.000.- dinarjev. 

V letu 1975 je imelo pri ptujski 
podružnici vezane svoje prihranke 
4.246 varčevalcev, privarčevani 
znesek je znašal 18.632.797 din. 
Število vezanih hranilnih vlog je v 
letu 1976 nekoliko padlo , toda pri
varčevana vsota je še vedno v po
rastu, saj je ta znašala na dan 
15. 9. 1976 20.978.455 dinarjev. 

D A N I C A S T R E L E C 

Ikastava kulinaričnih 
dobrot v liotelu Poetovio 
Prizadevni delavci Kmetijskega 

kombinata P t u j , temeljnih organi
zacij združenega dela Haloški bi
ser, kletarstvo Slovenske gorice, 
živilska industrija Petovia, Mla
k a m a , Kmetijstvo, T G C in Turir 
stičnega društva Ptuj so 24. in 25. 

Utrinek z razstave dobrih jedi 
Foto: S. Kosi 

septembra 1976 pripravili zanimivo 
razstavo preprostih in manj pre
prostih jedi . Obiskovalci so lahko 
občudovali pogrinjke, slaščičarske 
izdelke in tople jedi. Razstavo so 
posvetili 15-letnici kmetijskega 
kombinata in z njo prikazali, kako 
je moč združiti proizvode posa
meznih T O Z D . 

Med toplimi jedmi je strokovna 
komisija izbrala za najboljšo 
Richeljevo pečenko, ki sta jo pri
pravila Mišmaševa in Kolarič, med 
slaščicami pa so bile najboljše 
razne potice, delo Arnuša in 
Slavinca. 

Prvo mesto za najlepši pogrinjek 
j e dobil J a n k o Grdiša za 
Z A K L J U Č E K M D A SLOVEN
SKE G O R I C E 76. 

N . D. 

Rdeči križ Slovenije se pridružuje splošnim prizadevanjem za gospo
darsko stabilizacijo, za večje varčevanje in ohranitev naravnih boga
stev, zlasti gozdov. 
V skladu s temi prizadevanji organizira občinski odbor RK Ptuj akcijo 
zbiranja papirja in papirne embalaže, ki bo 

v ponedeljek, 11. oktobra 1976 

od 7. do 12. ure za delovne organizacije in skupnosti , od 14. do 17. ure 
pa za gospodinjstva. 

Izkupiček je namenjen po potresih prizadetemu prebivalstvu v 
Posočju. 

Vse delovne organizacije in skupnosti, delovne ljudi in občane vabijo 
k sodelovanju, da čimprej zberejo neuporaben stari papir, gazveže jov 
svežnje in ga ob akciji zbiranja zložijo pred vhodna vrata na ulico ali 
cesto. 

V primeru, da bo papirja in papirne embalaže za kamion, prosijo, da 
to sporoče vsaj dva dni pred akcijo na telefon št.: 77-542, da b o d o lah
ko organizirali prevoz. 

Z zbiranjem starega papirja, odvečnega in neuporabnega, boste kon
kretno prispevali k splošnemu varčevanju, varstvu gozdov in napredku 
higiene, obenem pa omogočili humani ta rno dejavnost. 

Občinski odbor RK Ptuj 

POSEBNO O B V E S T I L O V S E M O B Č A N O M - P R E B I V A L C E M NA 
O B M O Č J U O B C I N E P T U J 

Občinska volilna komisija Ptuj in oddelek za notrarge zadeve 
Skupšč ine obč ine Ptuj , pozivata vse občane obč ine Ptuj , zlasti pa še 
občane na območ ju krajevnih skupnost i Ptuj , Rogoznica in 
Kždričevo, da zaradi predvidenega referenduma, ki b o v mesecu 
novembru 1976, takoj prijavijo oz. odjavijo stalno ali začasno 
prebivališče in spremembo naslova stanovanja (tudi spremembo 
stanovanja v isti ulici , naselju, krajevni skupnost i i. p . ) , če je prišlo d o 
t ak ih sprememb v zadnjih letih in t o : 

- občan i na območju krajevnih skupnost i Ptuj in Rogoznica na 
prijavnem uradu. Trg mladinskih brigad št. l / I . - soba št. 6, vsak 
delovni dan, razen sobote od 7 .30 do 14.00 ure, ob sredah pa tudi od 
15.00 d o 16.30; 

- o b č a n i v naseljih izven območja krajevnih skupnost i Ptuj in 
Rogoznica pa v pristojnih krajevnih uradih, v uradnih urah ob 
delovnih dneh , razen sobote . 

Prijav^anje in odjavljanje stalnega prebivališča in prijavljanje 
sprememb naslova stanovanja, (tudi sprememb v isti ulici ali na,selju, 
v isti krajevni skupnost i i. p.) je po zakonu o evidenci nastanitve 
občanov in o registru prebivalstva (Uradni list S R S , št. 4 - 2 7 / 7 4 ) , 
obvezno za vse občane-prebivalce, v roku 8 dn i , k a d a r se v 
do ločenem kraju stalno naselijo, spremenijo stalno prebivaUšče ali 
spremenijo naslov v istem kraju. 

Za kršitve in neizpohijevanje določi l 5. č lena citiranega zakona 
so predvidene denarne kazni za pravne osebe od 2 .500 . - d o 5 .000 . 
- d in , za druge odgovorne osebe pa od 500 . - d o 1.000. - d in . 

V izogib takim neljubim posledicam 

p o z i v a m o 

vse občane , ki prijavno-odjavnega statusa, vkl jučno s spremembami 
stanovanja nimajo urejenega, da to stanje vskladijo do vkl jučno 1. 
novembra 1976. 

V R u j u , 30. septembra 1976 

OBČINSKA V O L I L N A K O M I S I J A IN 
O D D E L E K Z A N O T R A N J E Z A D E V E 

SKUPŠČINE O B C I N E 
P T U J 

Kolektiva 
na dobri 

potil 
Sobota 2 . 10 . 1976 b o ž a člane 

delovne organizac^e TGA , 3 o r i s 
K i d r i č " v Kidričevem ostala v 
dobrem spominu vsem, ki so se 
tega dne udeležili razširjenega 
sestanka vseh d iužbenopo l i t i čmh 
organizacij, samoupravnih , vodil
nih in vodstvenih organov in vseh 
ostalih č lanov delovne skupnost i . 

Za kaj torej gre? Razpravljali so 
o sporazumu o začasni ureditvi 
dohodkovnih razmerij v sestavljeni 
organizaciji združenega dela 
„UN1AL". Nabi to polna dvorana 
delavskega sveta, izredno dobra in 
konkre tna razprava sta brez dvo 
ma pripomogli k t e m u , da b o d o v 
naslednjih dneh na zborih delav
cev razprave potekale h i t ro in kar 
je najpomembnejše i zč rpno in 
k o n k r e t n o . 

Konferenca sindikata v TGA je 
sklenila, da morajo prav vsi, ki so 
sodelovaU na tem posvetu res 
dobro informirat i osta lo članstvo 
o pomembnos t i tega sporazuma, 
i s točasno pa si tudi pr izadevat i , da 
se ta začasni sporazum sprejme s 
tem, da se čimprej pripravi k o n 
kreten in eno ten sporazum o 
dohodkovnih razmerjih med TGA 
in IMPOLOM, kajti le v tej smeri 
j e prava rešitev in cilj, ki so si ga 
zastavili že pred združitvijo v 
SOZD UNIAL Maribor . Nekatere 
bistvene p r ipombe b o d o služile za 
nadaljno pripravo dolgoročnega 
sporazuma o dohodkovn ih o d n o 
sih med tema dvema podjet jema. 

Brez dvoma j e že skrajni č a s , da 
vsi iz obeh delovnih organizacg le 
spoznajo, da j e v skupnost i m o č in 
da mora ta tudi nas topat i e n o t n o 
tako na d o m a č e m ko t na tujem 
tržišču z z a v e s ^ o , da je to ena 
delovna skupnos t , k i si prizadeva, 
da bi čimbolje in č i m h i t r g e 
uredila dobro poslovanje in višji 
d o h o d e k , ki se naj enakopravno 
deli med organizacijama združe
nega dela , k o t koris tna naložba za 
skupni interes in skupno dri ižbeno 
koris t! 

F . M e š k o 

NOVI GARAŽNI PROSTORI V PTUJU 
V Ptuju smo v zadnjem času 

zgradili precej novih b lokov, 
vendar brez garažnih pros torov. 
Lastniki avtomobilov so t a 
problem reševali in še rešujejo p o 

svoje. Lahko si sami postavijo 
garažo z gradbenim dovoljenjem, 
kupijo garažo od prejšnjega 
lastruka stanovanja, seveda če j o j e 
le-ta imel, ah pa si jo sami 

postavijo „na č r n o " . S pomanj
kanjem garaž pa j e povezano tudi 
pomanjkanje paricimih pros torov 
v mestu . 

Na samoupravni stanovanjski 
skupnost i so o t e m prob lemu 
pr ičeh razmišljati ob p r i če tku 
graditve novih b lokov v Kvedrovi 
uUci. Vendar problerri še d o sedaj 
ni rešen. Za to je izvršilni odbor 
SSS o b č i n e Ptuj na svoji zadnji 
.seji sprejel sklep, s ka ter im so dali 
soglage za graditev t. i. Triplex 
garaž, ki bi j ih za začetek postavili 
v Kvedrovi uUci in Volkmerjevem 
naselju. Samoupravna stanovanj
ska skupnos t bo zbrala prijave 
občanov in na t a nač in ugotovila 
interes za pridobitev t ako 
zgrajenih garaž. Pri n a k u p u pa 
bodo in teresentom pomagali t u d i 
s kredit i , saj se zavzemajo za t o , 
da bi bila gradnja izključno za 
tržišče. Las tn ikom avtomobi lov se 
torej obetajo boljši časi. 

L k. 

,Klobuk dol pred takšno PIZZO...' 
Tako je zapisal eden izmed gostov ptujske Pivnice , , Z l a t o r o g ' \ k o je 

pojedel svojo „porc i jo" . Mnenja ostalih gostov so prav t a k o pohvalna in 
vzpodbudna , t a k o za osebje pivnice ko t za celo temeljno organizacijo 
združenega dela Haloški biser Ptuj . 

Dušan Bombek, upravnik lokala nam je povedal , da so gostje zelo 
d o b r o sprejeh novo special i teto, čeprav med ljubitelji dobre j e d a č e ni 
novost . Vendar so se doslej morali voziti v Maribor, od 28 . septembra 
naprej pa lahko jedo to priljubljeno jed vsak dan v pivnici Zlatorog. Na 
voljo imajo štiri p izze: Zlatorog, Poetovio , Rimljan in L u k a r c a . D a s o 
gostje novo speciali teto dobro sprejeli pove tudi poda tek , da se je promet 
v kuhinji povečal za dobrih 20 % v t eh nekaj dneh . 

Ob t e m prav gotovo lahko pomislimo na to , da bi bilo v Ptuju 
po t rebno še kak lokal specializirati, je zaključil razgovor Dušan Bombek 
in hkrat i povabil vse, ki imajo radi pizzo in tiste, k i j e še niso jedl i , da 
čimprej zavijejo v Zlatorogovo pivnico. N. D. 

KONKRETNI 
PRISPEVEK 

DELAVCEV TOZD 
,MRADNJE"PTUJ 

Prizadetim v Kobaridu 
čimprej streho 

v skupna prizadevanja, da bi prizadetim 
ljudem v Posočju čimprej postavili streho nad 
^avo, na vsak način pa še pred zimo, se je 
vključil tudi delovni kdektiv Gradisa, TOZD 
„Gradnje" v Ptuju. 

Gradisova gradbena enota Maribor se je 
namreč obvezala, da bo v Kobaridu 
zabrtonirala temelje in kleti za skupno 43 
montažnih stanovanjskih hiš, ki jih bosta 
potem postavljala Maries in Jelovica. Od te 
skupne obveze odpade na Gradnje iz Ptuja 
dobra četrtina. Zato so že prejšnji četrtek in v 
petek poslali v Kobarid skupini po 10 
delavcev, ki se bodo potrudili, da bodo 
sprejeto delovno obveznost opravili že do 15. 
c^tobra. Skupino vodi ing. KampI, ki bo 
delala na potresnem območju en mesec. 

Velja še omeniti, daje iz TOZD „Gradnje" 
Ptuj v ponedeljek zjutr^ odpotovalo 5 
mizarjev v Benečijo v Italijo, kjer bodo ostali 
2 meseca in pomagali pri montaži barak za 
zasilna bivališča po potresih prizadetim 
ljudem. Ta pomoč je v dcviru mednarodne 
solidarnosti in bodo zmontirali skupno 
47.000 kv, m površin za montažne barake. 

Kot zanimivost še naj navedemo, da bo za 
vseh 43 montažnih hiš v Kobaridu, ki jih bo 
zgradila Gradisova enota Maribor, v okviru 
katere deluje tudi TOZD „Gradnje" Ptuj, 
pripravila montažne strope Opekama Ptuj, 
združeno v opekamiškem podje^u MAP. 

FF 



V krajevni skupnosti Grajena že sedaj 
razmišljajo o prihodnjem letu 1 

Brez dvoma si v krajevni skupnosti Grajena veliko 
prizadevajo, da bi sproti reševali naloge, ki so si jih zadali v 
začetku leta. Skrbno pripravljene akcije, tesno sodelovanje 
članov sveta krajevne skupnosti, delegatov in ostalih 
samoupravnih organov ter ne nazadnje pripravljenost občanov, 
da poprimejo za vsako delo, je najtrdnejše vodilo k uspehu, ki 
že sedaj narekuje akcijski program krajevne skupnosti za 
prihodnje leto. 

O tem smo se pogovarjali s 
predsednikom sveta KS A n t o n o m 
Zorecom in predsednikom /bora 
delegatov Mirkom Vaupot ičem. 

Tovariš Zoreč, vemo, da je vaša 
krajevna skupnost med najboljšimi 
v ptujski občini pri vpisu posojila 
za ceste. Ste z akcijo že končali in 
kakšen uspeh ste dosegli? 

, ,Naša krajevna skupnost se je 
posebej pripravljala na vpis poso
jila. O tem so se najprej pogovorili 

Ant(xi Zoreč, predsednik 
sveta KS 

samoupravni organi krajevne 
skupnosti , na to pa še politični ak
tiv, ki je imenoval 10-člansko vpis
no komisijo, v kateri so bili pred
sedniki vaških odborov, predstav
niki SZDL in pet članov politične
ga aktiva. Teren smo si razdelili na 
pet območi j , ga z našimi delovnimi 
skupinami obiskali in moram 

Tudi 1000 metrov nove ceste in most proti Krčevini sta del 
programa za letošnje leto. Foto: R. 

priznati, da je vpis posojila za ces
te pri nas izredno uspel, saj smo 
vpisali preko 100 tisoč dinarjev, 
kar pomeni , da smo dosegli ob
vezo s prek 290 "/o vpisanega poso
jila za ceste. O b tem se je posebej 
izkazala družina V I C A R iz Mest
nega vrha, ki je vpisala 20 tisoč 
dinarjev posojila. Odzvala se je 
večina kmetovalcev, vsi obrtniki , 
nekaj pa je bilo celo takih, ki so 
vpisali posojilo v delovni organiza
ciji in v krajevni skupnosti . Z 
vpisom smo končali pred enim 
tednom, vsi pa se zavedamo, da 
bomo lahko le tako uresničili 
predvidene načrte v zvezi z moder
nizacijo naših slabih ces t . " 

Kako pa ste se v krajevni skup
nosti angažirali pri programu del 
za letošnje leto? 

,,V letošnjem letu smo v glav
nem nadaljevali akcije, ki so bile 
že začete v letu 1975. To so bile 
predvsem akcije okrog doma 
Franca Osojnika, kjer smo končno 
uredili stanovanjske prostore in v 
glavnem končali z ureditvijo pro
storov za zdravstveno postajo ter 
napeljali vodovod. Letos smo 
zgradili tudi dva mostova v Creti 
in v Krčevini, kjer smo speljali tudi 
novo cesto in kraj povezali s kra
jevno skupnost jo. Na tem ob
močju smo opravili tudi precej 
zemeljskih del na cestah in jih v 
celoti gramozirali v Krčevini pri 
Vurberku. Obnovili smo še neka
tere ceste v Grajenščaku. Omenit i 
moram tudi dela na obnovitvi 
električne napeljave v Sp. Grajen
ščaku ter ureditev vodovodnega 
omrežja v Zg. Grajenščaku. V 
glavnem smo sredstva dobivali od 
samoupravnih interesnih skupnos

ti, krajevnega samoprispevka in iz 
ostalih virov, kot je prispevek za 
lokacijo, od prodanega gramoza in 
podobno. Sami vaščani pa so 
opravili okrog 3000 udarniških ur 

ter prispevali 60.000 dinarjev za 
vodovod in ojačitev električnega 
omrežja. Celotna vrednost oprav
ljenih del je v tem letu 
1,200.000 dinarjev. 

Akcije še niso končane in bodo 
predvidoma v prihodnjem mesecu, 
s tem pa tudi letošnji predvideni 
program v krajevni skupnosti . 

Tega obširnega programa smo 
se lotili prek sveta krajevne skup
nosti in zbora delegatov. Za posa
mezne akcije smo zadolžili nekate
re člane sveta krajevne skupnosti , 
aktivno pa so se vključevali vsi 
člani samoupravnih organov, saj 
smo morali plačati le potreben 
material in strojna zemeljska dela. 
Za nagrado smo jim pripravili izlet 
po poteh AVNOJ , ki je bil v mese
cu avgus tu . " 

Tovariš Vaupotič, slišali smo, 
da je zbor delegatov v Grajeni, 
katerega predsednik ste, zelo akti
ven in da se delegati vključujejo v 
vsa prizadevanja. Vi ste prvi med 
krajevnimi skupnostmi v ptujski 
občini že sprejeli akcijski program 
za prihodnje leto. Nam lahko po
veste kaj več o njem? 

, ,Da bi lahko čimbolj učinkovi
to uresničili naš akcijski program v 
letu 1977, smo že na zboru delega
tov 17. ok tobra , sprejeli program 
vseh del, ki jih b o m o vključili 
vanj. Po razpravi družbeno-poli-
tičnih organizacij v KS smo ga 
predložili tudi na zborih občanov 

in delovnih ljudi, ki so bili 
25. in 26. septembra. Ce hočemo 
predvideni program realizirati in 
zbrati potrebna sredstva m o r a m o 
že sedaj o njem razmišljali. Z njim 

V letu 1975 je bil obnovljen dom Franca Osojnika, kjer bo 
dobila svoje prostore tudi zdravstvena postaja. Foto: R 

želimo na eni strani vključiti k ak
tivnemu sodelovanju vse naše ob
čane, na drugi strani pa dobiti od 
samoupravnih interesnih skupnosti 

Sestavni d d akcijskega programa za leto 1977 je tudi cesta v 
Gr^enščaku, ki jo bodo prevlekli z asfaltno odejo v ddižini 3 in 
pol km. Foto: R 

zagotovilo, da bodo prispevale 
svoj delež k našim akcijam. 

V programu imamo, da bi na 
Mestnem vrhu in v Grajenščaku 
asfaltirali cesto v dolžini 3500 met
rov, v Krčevini pri Vurberku b o m o 
elektrificirali del naselja, kjer do

slej še z elektriko niso svetili ter 
ojačali že obstoječe električno 
omrežje. Tudi občanom na Mest
nem vrhu bi radi poskrbeli za bolj
šo električno napetost s postavitvi
jo t ransformator ja . V Grajeni 
bomo dokončno uredili zdravstve
no postajo, most prek Grajene v 
Grajenščaku, odcep krajevne ceste 
na Mestni vrh in redno vzdrževali 
vse naše krajevne ceste. 

Program za leto 1977 izhaja iz
ključno iz izhodišč osnutka sred
njeročnega programa in zajema 
istočasno dela, ki so predvidena z 
referendumom, ki je bil sprejet v 
letu 1975. S skupnimi močmi ga 
bomo gotovo zmogli, pa čeprav bo 
zato potrebnih kar 3,331.000 di
narjev. Krajevna skupnost bo pri
spevala 791.000 dinarjev, samou
pravne interesne skupnosti 
1,611.000 dinarjev, z individual
nimi pogodbami občanov pričaku
jemo 500.000 dinarjev in z ovred
notenim prostovoljnim delom pri
čakujemo 429.000 dinarjev. 

Naša želja j e , da čimboljše tudi 
informiramo naše občane o vseh 
akcijah, ki so v teku in o tistih, ki 
jih šele planiramo. Razmnožili 
smo prek 400 izvodov našega ak
cijskega programa za prihodnje le
to ter vanj vključili tudi referen

dum za gradnjo šolskega prostora 
v ptujski občini in ga skupaj z va

bili poslali občanom že pred zbori, 
na katerih so ga v celoti sprejel i ." 

Poleg omenjenih prizadevanj v 
krajevni skupnosti se pripravljate 
tudi na referendum za gradnjo šol

skega prostora v ptujski občini. 
Kako je s tem? 

,,S širšo akcijo smo začeli že v 
mesecu juniju in imenovali komisi
jo , ki spremlja celotno akcijo. 
Starše smo o tem obvestili na rodi
teljskih sestankih. Sedaj, v jeseni, 
z delom nadal jujemo in smo 22. 
septembra že imeli razširjeni sesta
nek vseh družbeno-polit ičnih orga-

Miiko Vaupotič, predsednik 
zbora delegatov KS 

nizacij, na katerem smo program 
sprejeli in podprli zahtevo po 
referendumu v celotni ptujski ob
čini. Na zborih občanov smo prav 
tako razložili prizadevanja za šol
ski prostor in za usmerjeno izobra
ževanje, zato sem prepričan, da 
bodo imeli starši in ostali občani 
dovolj razumevanja ter glasovali 
ZA. Vsi pa bodo morali biti 
pravočasno in pravilno informirani 
o tem, kaj b o m o pridobili z 
usmerjenim izobraževanjem in z 
novimi šolskimi prostori . 

Mi imamo na Grajeni za posa
mezna območja 6 posebnih , ,pe
t e rk" , ki so v celoti odgovorne za 
določene predele. Peterke bodo 
spremljale aktivnost, problemati
ko, nejasnosti in drugo na svojih 
področjih — kar pomeni , da se bo 
lahko želja staršev, da bi bilo 
njihovim o t rokom boljše kot je 
bilo njim, v celoti uresničila. 

Preidimo od besed k dejanjem, 
glasujmo za referendum in dokaži-
mo da resnično želimo lepši jut
rišnji dan našim o t r o k o m . " 

Marjan ŠNEBERGER 

KRATKE NOVICE 
CIRKOVCE: 

Krajevna konferenca SZDL je organizirala akcijo zbiranja krompir ja 
za po potresih prizadete ljudi v Posočju. V akcijo so se vključile vse vasi, 
ki so do 1. ok tobra zbrale že 7650 kg krompirja, na potresno območje pa 
so poslali že 153 vreč krompirja . zk 

V organizaciji O O ZKS je bil prejšnji teden sestanek političnega 
aktiva krajevne skupnosti , na katerem so razpravljali o pereči 
problematiki nadaljnje gradnje doma krajanov in o akciji priprav za 
uspešno izvedbo referenduma za šolski prostor . Gradbeni odbor je bil 
pred dejstvom, ali nadaljevati ali prenehati z gradnjo doma. Sklenili so, 
da bodo z gradnjo nadaljevali in začeli z organiziranimi prostovoljnimi 
delovnimi akcijami ob sobotah in nedeljah. zk 

DESTRNIK: 
V soboto in v nedeljo so bili po vaseh sestanki, ki jih je organizirala 

krajevna konferenca SZDL. Predvsem so razpravljali o usmerjenem 
izobraževanju, povezano z nalogami v pripravah na referendum za 
gradnjo šolskega prostora . 1. k. 

V naselju Kidričevo L lastniki pr idno gradijo , , d o m o v e " za svoje 
jeklene konjičke. Svet KS je skupno z zborom delegatov sklenil, da se 
lahko gradijo garažni boksi za avtomobile le ob že obstoječih garažah, in 
kar je še pomembnejše, da naj gradi vsak zainteresirani sam in ne 
krajevna skupnost kot je to bilo doslej . Sklenili so tudi , da bodo morali 
vsi lastniki garažnih boksov plačevati letno odškodnino za uporabo 
zemljišča v višini 150 dinarjev. PM 

K I D R I Č E V O : 
Osnovne organizacije ZSMS po posameznih T O Z D v TGA ,,Boris 

Kidrič" slabo delajo. To je nedvomno odraz vseh dejavnikov v T O Z D , 
od direkcije do članov ZK, do dela z mladimi delavci, ki j im je treba 
nuditi pomoč . O tem bodo razpravljali tudi komunisti na sestankih svojih 
OO ZKS. F M 

V krajevni skupnosti skrbijo tudi za nego ostarelih občanov. Med 
drugim so na seji sveta KS sklenili, da bodo nabavili pony ekspres za 
negovalko, ki skrbi za onemogle ostarele občane na razmeroma obsežnem 
območju krajevne skupnosti . 

N J I V E R C E : 
Vaščane že nekaj let vznemirja problem tranzita tovornih avtomobilov 

skozi vas. Zadevo je pregledala tudi komisija za urbanizem in komuna lne 
zadeve pri KS. O ugotovitvah je razpravljal svet KS in zadolžil ustrezne 
službe za postavitev ustreznih prometnih znakov na križišču cest P t u j — 
Pragersko, Gerečja vas—Njiverce, prav tako pa tudi na cesti Ptujska 
gora—Ptuj—Njiverce. Vaščani upajo, da bo s tem problem končno rešen. 

FM 
P T U J : 
V organizaciji občinske zveze prijateljev mladine in delavske univerze 

Ptuj je bil v soboto dopoldne seminar za mentorje pionirskih organizacij 
vseh osnovnih šol z območja ptujske občine. Med drugim so obravnavali 
tudi program jugoslovanskih pionirskih iger. M G 

" S L O V E N J A V A S 
V nedeljo 3. ok tobra so enote civilne zaščite krajevne skupnosti 

Hajdina preizkusile svojo pripravljenost in usposobljenost za naloge na 
področju reševanja ljudi in materialnih dobrin v miru in vojni. Na vaji so 
sodelovali tudi predstavniki krajevne samouprave , družbenopolitičnih or
ganizacij in odbora za ljudsko obrambo. Komandant civilne zaščite občine 
Ptuj , Feliks Bagar, je v sklepni oceni dejal, da je bila celotna vaja skrbno 
pripravljena in izvedena zelo uspešno. Absolvent medicine Živan Vrabl pa 
je pohvalil enote prve pomoči , ki so svoje naloge opravljale hitro, spretno 
in s t rokovno. N . D. 

GORISNICA: 
Prejšnji torek so pionirji in učitelji uspešno izpeljali samoupravni dan 

v osnovni šoli Franca Belšaka. Pouk je potekal normalno. Učenci, ki so bili 
ta dan učitelji, so imeli rdeče rutice. Svojim mlajšim vrstnikom jih je 
predavalo 30, zamenjali pa so tudi ostale funkcije na šoli. V kuhinji je ta 
dan pridno delalo 6 učenk, 20 čistilk je skrbelo za čistočo, učenec pa, ki je 
zamenjal hišnika je ves dan dežural. 

Posebej je treba pohvaliti uspešno delo pionirske razglasne postaje na 
šoli, zlasti odda jo , ki je bila na sporedu med velikim o d m o r o m na 
samoupravni dan . Oddajo so pripravili učenci 8 a razreda. Za konec je še 
treba povedati , da so bili tako učenci kot učitelji zadovoljni z Miranom 
Rebercem, ki je na samoupravni dan ravnateljeval in nadvse uspešno držal 
v rokah vajeti na šoli. M O 

PTUJ 
V okviru p rograma ob letošnjem tednu otroka, ki je u radno začel 4. 

oktobra, bodo v krajevnih skupnostih Kidričevo, Majšperku, Dornavi , 
Gorišnici in Cirkulanah, pripravili pravljične ure za najmlajše. 

M. G. 

Predstavniki organizacij združenega dela, samoupravnih interesnih 
skupnosti in krajevnih skupnosti so prejšnji teden v Ptuju razpravljali o 
osnutku samoupravnega sporazuma o ustanovitvi zavarovalne skupnost i 
Triglav. Udeleženci posveta so imeli več pr ipomb in vprašanj glede dejan
ske potrebe po ustanovivi takšne skupnosti . 

O M 
R O G O Z N I C A : 
Na konferenci O O ZSMS, ki je bila prejšnjo sredo, so se med drugim 

zavzeli za ustanovitev aktivo^' ZSN1S v Pacinju in v Sp. Velovleku, posebej 
pa so pohvalili aktivnost mladih v gasilskem društvu v Podvincih, ki je na 
republiškem tekmovanju osvojila prvo mesto. Zavzeli so se za uspeh refe
renduma za šolski prostor , sklicali bodo zbor mladine z območja celotne 
KS in razpravljali o usmerjenem izobraževanju. V svoj program nalog za \ 
prihodnje leto so med drugim zapisali sodelovanje z mladinskimi delovnimi 
brigadami Slovenske gorice 77, prenašanje tradicij NOB, idejno-politična ' 
in moralna vzgoja mladih ipd. Za predsednico O O ZSMS so ponovno ' 
izvolili Vido Lačen. j 

F B . 
KIDRIČEVO: 
Prejšnjo soboto in nedeljo so bili na obisku v T G A ,,Boris Kidr ič" 

člani kulturno-prosvetnega in športnega društva ,, Jugoslavi ja" iz Avstrije. 
Društvo tvorijo naši zdomci, ki so na začasnem delu in v glavnem zaposleni 
v združeni aluminijski industriji Ranshofen. Gostje so bili prijetno prese
nečeni nad dosežki in nad samo tehnologijo v proizvodnji v TGA Kidriče
vo. Za tem so si gostje še ogledali nekatere znamenitosti Ptuja in okolice. 

FG 
R O G O Z N I C A : 
Izvršni odbor krajevne konference SZDL se v svojih sklepih, sprejetih 

na razširjeni seji, 30. septembra, zavzema za koordinirano delo vseh druž
benih organizacij in društev v krajevni skupnost i , ki se naj p o svojih dele
gatih povezujejo v koordinacijskem odboru . Na seji so obravnavali tudi 
priprave na referendum za gradnjo šolskega prostora , potrdili vaške š tabe 
za pr ipravo referenduma in sklenili, da bodo po vaseh na območju celotne 
krajevne skupnosti izvedh zbore občanov. FB 

Zg. Polskava 

Sprejem ostarelih občanov 
Na pobudo krajevne organizacije SZDL je bilo pred dnevi v 

Zg. Polskavi prvo srečanje ostarelih občanov v starosti nad 75 
let. Srečanje v domu kiilture Zg, Polskava se je udeležilo več 
kot polovica od skupno okoli 60 krajanov v tej starosti z 
območja krajevne skupnosti. 

Vse starejše krajane, kateri se tega srečanja niso mogli 
udeležiti, bodo predstavniki organizacije SZDL obiskali na 
domovih, kjer se bodo z njimi pogovorih in jih seznanili z 
razvejem krajevne skupnosti. Ob tej priložnosti jim bodo 
izročili še skromna darila. Besedilo in slika: V. Horvat Na sprejemu ostarelih v Zg. Polskavi 



NOGOMET 

Maribor-Drava 1:2(1:1) 
v sredo 29. septembra je bila na 

stadionu v Ljudskem vrtu 
četrtfmalna tekma za jugoslovan
ski pokal na območju T N Z Mari
bor. Igralci Drave so po boljši igri 
ski vezni igralci in s tem je bila 
tekma odločena. Zade tka za DRA

VO sta dosegla Verdenik in Hva
leč, za vijoličaste pa je zadetek do
segel Oblak . Pred približno 200 
gledalci je tekmo vodil zvezni sod
nik Cvirn iz Maribora , 
je tekmo vodil zvezni sodnik Cvirn 
iz Mar ibora . 

Branik - Drava 2:1 (2:0) 
Nogometaši Drave so gostovali 

p o n o v n o v Mariboru , zal niso 
ponovili uspeha, ki so ga dosegli 
med t e d n o m , k o so izločili člana 
U. zvezne hge Maribor s 2:1 v 
pokalni tekmi . Mladim igralcem se 
je poznala u t ru jenost , kljub temu 

pa so zaigrah borbeno in 
požr tvovalno , žal so domač i 
napadalci bili iznajdljivejši in 
nevarnejši pred vrati gostov. Za 
Dravo je zadetek dosegel Ž g e č , 
t ekmo je odl ično vodil Pave iz 
Maribora . 

Železničar - Drava 5:0 (3:0) 
Mlajši pionirji so morah tokrat pr iznat i poraz pro t i enakovrednim 

domač inom. K t emu rezul ta tu je n e d v o m n o pripomogel izredno slab 
sodnik , k i j e p r e o č i t n o sodil za domačine in priznal tudi dosežene gole iz 
dvomljivih p o l o ž ^ e v . 

Drava - Aluminij 5:2 (4:1) 
Starejši pionirji so na domačem igrišču visoko premagali sovrstnike 

iz Kidričevega. Zlasti v prvem delu so d o m a č i igralci zaigrali dopadljivo 
in p o l e t n o , v nadaljevanju pa so gostje urediM svoje vrste in zaigrali 
enakovredno . anc 

ROKOMET 

Reprezentanca občine Ormož - Fužinar i 
Reprezentanca občine Ormož: 

Gaberc , Krst ič 9 , V u k a n 3 , 
Roškar 2, Kos 6 , Lah M., TopUčar 
1, Kač ičn ik 2 , E r h a t i č , D. Cve tko , 
Bauman 1, Lah A. 

Fuž inar : Breznik, Rebern ik , 
Medavšič 2 , Škratek, Žunec 1, 
Hrastnik 9 , Haber 5 , Kodela 3 , 
Pavič, F e r k , P u d g a r , K^iček. 

Mladinska reprezentanca občine 
Ormož j e v 5 . kolu nadaljevanja 
prvenstva nastopila na d o m a č e m 
igrišču v Vehki Nedelji in znova 
zadovoljila navijače z zmago. 
Tokra t je premagala solidno ekipo 
ravenskega Fužinarja. V prvih 
minu t ah srečanja so gosti pr ikazah 
nekol iko boljšo igro in povedl i 
5 : 3 . Od tega rezultata pa je 

Drava-Branik 22:36 (7:18) 
D R A V A : B R A N I K 2 2 : 3 6 (7 :18) 
nakar so domačin i prevzeli 
inciat ivo, k i j o do konca tekme 
niso izpustili . Domačin i so zlasti 

V tekmovanju p o d r o č n e roko 
metne Mge so domač in i visoko 
poraženi od t ehn i čno močnejše 
ekipe iz Maribora, ki j e prikazala 
hi ter in borben r o k o m e t , zlasti pa 
iznajdljivost v pro t inapadih . Do
mač im so tokra t za ig r^ i t ak t i čno 
zelo s labo, zlasti j e bila slaba 
obramba , ki j e gostom pr ipo
mogla, da so 17 kra t izvajali 
naj ostrejšo k a z e n - s e d e m m e t r o v -

k o . Ob taki obrambi b o d o morali 
domačin i način igre spremeni t i , 
da ne b o d o n a ^ r o t n i k i na najlažji 
nač in prihajali do zadetkov in 
zmag. 

Za Dravo so bili uspešni Bezjak 
U , Jurkovič in Debeljak 3 , 
Kajzersberger, Kumer 2 , Rogelj 1, 
za Branik pa Jak ovij evič 2 0 , 
Plasovnik 5 , Damjan, Doberšek 3 , 
Balek, Levstek 2 in Še vidi 1 gol. 
T e k m o sta dobro vodila Zvan in 
Kroj s iz Maribora pred 100 
^ e d a l c i . 

Drava-Branik 17:13 (7:5) 
Mladinke Drave, ki nastopajo v slovenski ligi so z dopadljivo in 

bo rbeno igro premagale svoje sovrstnice. Po uspešnem pr iče tku so 
Dravašice skozi vso t e k m o vodile in prikazale kolekt ivno igro. Žal j im 
primanjkuje strelov od da leč , saj j e njihova igra ob met ih iz skoka in iz 
č r t e vratarjevega pros tora premalo izrazita. 

Gole so dosegle za Dravo Krivec 9 , Botolen 4 , Mere in Černe po 2 
gola, za Branik pa Spur 8 , Namesnik 3 , P o c r n i č 2 . 

Pred 50 ^ e d a l c i sta dobro sodila Kemper le iz Šoštanja in Vlastič iz 
Griž. 

Ptujčani zmagali v vseh kategorijah 
ATLETIKA 

Preteklo soboto je bilo v Murski 
Soboti že IX. t radicionalno atlet-
stko srečanje „§T1R1H D O L I N " 
Šaleške, Koroške, Pomur ja in 
Dravskega polja. Tu tekmujejo ob
činske reprezentance Velenja, 
Raven, Murske Sobote in Ptuja. 
Nastopajo moški in ženske. Tudi 
letos je imela največ uspeha ekipa 
Ptuja, ki je zmagala v moški in žen
ski konkurenci . 

Plasman ekip je bil naslednji. 
Ženske: 1. Ptuj 87,0 tč. 2. Velenje 
58,5 tč. 3. Murska Sobota 57,5 te. 
4. Ravne 43,0 tč. Moški: 1. Ptuj 
94,5 tč . 2. Velenje 76,5 tč . 3. 

Murska Sobota 68,0 tč . Ravne 52 
tč. 

Tako so atleti Ptuja osvojili kar 
tri pokale, skupnega in v obeh ka
tegorijah. Od Ptujčanov je zmagal 
Miki Prstec v teku na 100 in 400 m, 
Niko Makovecki v suvanju krogle, 
Zlatko Marčič v skoku v višino. Od 
deklet pa Irena Kolar v višino (151) 
osebni rekord, Marija Horvat v 
skoku v daljino in Tat janahButolen 
v teku na 100 m. Drugo mesto so 

zasedli Ljubo Vuček v skoku v 
daljino, Milan Zohar na 400 m, 
Maks Bračič v suvanju krogle, 
Alenka Šolar v teku na 400 m, Alda 
Juras v skoku v višino. Na tretje 
mesto se je plasirala v teku na 800 
m Cvetka Fras. Prvi sta bili tudi 
obe ptujski štafeti 4 x 100 m. 

S svojim dobrim nas topom so k 
ekipni zmagi prispevali svoj delež 
tudi Dar inka Hameršek, Irma 
Zuman, Vita Tominc , Zlatka 
Brmež, Marija Tili, Milan Kovačič, 
Črto Solina, Adalbert Korošec, 
Alojz Lebar, Drago Zver in Lijana 
Horvat . O P 

KOŠARKA 

D R A V A : R U S E (člani) 61:55 
(3 6 :23) 

Tekma je bila v s o b o t o v 
športni dvc«:ani Mladika. Doma
čini so se pred t ekmo poslovili od 
soigralca Janka Bed rača ,k i odhaja 
v J L A . S prepričljivo zmago so si 
Ptujčani utrdih vodstvo na 
lestvici. 

M. Marčič 

POLJČ ANE: DRAVA (člani) 
3 5 : 6 0 ( 2 1 : 2 9 ) 

V s redo , 2 9 . septembra so 
Dravaši slavili v Pol jčanah visoko 
zmago in so ves čas tekme vodil i . 
Največ košev j e dal Dobrijevič in 
sicer 14 . 

D R A V A : B R A N I K (mligši pionir
j i ) 3 3 : 4 4 

N^mla jš i košarkarji Drave so se 
v sobo to v športni dvorani 
Mladika pomeril i z Branikom II iz 
Maribora. Domač inom j e uspelo 
izenačiti le v 7 minut i drugega 
po lčasa , sicer pa so gostje ves č a s 
vodili in z a d u ž e n o z m a ^ l i , saj so 
igrah s tremi igralci iz B r a n i l i I . 

V . Kxqnc 

Slov. Bistrica Sporazumevanje in dogovarjanje 
tudi na področju športa Pred nedavnim so v okviru os

novnih telesno kulturnih organiza
cij, združenih v občinsko telesno-
kulturno skupnost , sprejeli sklep o 
ustanovitvi Zveze telesnokulturnih 
organizacij občine Slovenska 
Bistrica. 

Z ustanovitvijo novih organov 
bodo občani na temeljih 
družbenega dogovarjanja in sa
moupravnih sporazumevanj plo-
dneje sodelovali tudi pri oblikova
nju in uresničevanju riadaljnjega 

programa dela in razvoja telesne 
kuhure v občini. Načrtneje b o d o 
lahko tudi usmerjali celotno delo
vanje včlanjenih organizacij in po
sameznikov, kot tudi vzpodbujali 
in pospeševali samoupravne odnose 
v osnovnih telesnokulturnih orga
nizacijah. Pomembnejš i korak pa 
bo storjen tudi pri družbenem do-

dogovarjanju, samoupravnem spo
razumevanju med osnovnimi te-
lesnokulturnimi organizacijami in 
občinsko telesnokulturno skupno
stjo. 

Za predsednika ZTK Slov. Bi
strica je h>i izvoljen Branko Petan, 
naloga sekretarja pa je bila 
zaupana Borisu Juraku . V. Horvat 

Republiška 
mladinska liga 

(Ravne) 24:20 (11:7) 
d o m a č a ekipa zaigrala bolje t ako v 
napadu ko t obrambi . Domačini so 
odsh na poč i t ek v polčasu s 4 
zadetki prednost i . V drugem 
p d č a s u se j e igra bolj umiri la , 
domačini pa so do konca zadržali 
p rednos t in zmagali . Tako so 
rokometaš i mladinske reprezen
tance Ormož nadaljevah serijo 
zmag in so opt imis t ično razpolo
ženi pred odloči lnim srečanjem z 
ekipo Celja, DC 

Drava - Branik 
15:15(8:6) 

Mlajši mladinci so v prvem delu 
zaigrah zelo d o b r o in si d o 
odmora zagotovili rahlo prednos t , 
ki pa j e v nadaljevanju splahnela in 
nekaj minu t pred k o n c e m so 
gostje vodili za dva gola. Tokra t so 
domačini v zadnjih sekundah 
uspeh izvleči neod ločen rezul ta t 
ob borbenost i in iznajdljivosti 
posameznikov. 

Drava-Minerva 
26:25(12:11) ' 

Mladinci, k i nastopajo v sloven
ski republiški ligi so tokra t z 
borbeno in dopadljivo igro 
premagaU goste iz Griž. Gostje so 
vodih samo v prvih pet ih m i n u t a h , 
nakar so domačin i prevzeli 
inciat ivo, ki jo do k) nca t ekme 
niso izpust ih. Domačini so zlasti 
bih slabši v obrambi , saj so gostom 
dovolj evah prevelik napadalni 
p ros to r , v napadu pa so bih 
premalo izraziti strelci od daleč . 

Za Dravo so bili uspešni B. 
Kumer 8 , R e p e c , Gregorin 4 , 
Matjašič, Sluga 3 , M. Kumer 2 , 
Škerget Kamenšek 1 gol za 
minervo Dragar 9 , Hlastec 8, 
Gribcršek, Kotn ik in Tratnik 2 , 
Voglar in Podvržan 1 gol. Pred 50 
gledalci sta sodila zelo dobro Lah 
in Krojs iz Maribora. 

I TABORILI SMO POD VRŠIČEM . 
Ptujski planinci se zavedamo 

svoje obveznosti do družbe, zato si 
prizadevamo v svoje delovne pro
grame vnesti čimveč dejavnosti , 
pomembnih za SLO in družbeno 
samozaščito. Med temi so vsekakor 
najpomembnejše: — težavni 
visokogorski vzponi, orientacijska 
dejavnost, taborenja in drugo. 

Želimo vas seznaniti z življenjem 
planincev na taboru, ki je bil letos v 
juliju, organiziran v dolini Suhe 
Pišnice pod Vršičem. Udeležilo se 
ga je 18 planincev našega društva, 
izključno mladih. Vodstvo tabora 
je bilo zaupano izkušenim planin
cem. Pripravili smo obsežen de
loven načrt v katerem so imele prvo 
mesto visokogorske ture. K dopol
njevanju osnovnega programa smo 
povabili tudi udeležence tabora , ki 
so samoupravno sodelovali. 

Prvi dan je bil posvečen postaviti 
in ureditvi tabora . V ostalih dneh 
pa smo izvedli 4 visokogorske ture: 
do Križke stene, preko Sedla in 
Grla v dol ino Tamar ja pod Jalov
cem, do vstopa plezalne smeri v 
severno steno Prisojnika in v sotes
ko Martul jka. 

Na teh turah so se mladi planinci 
srečali in spopadli z golo skalo, z 
melišči, snežišči, klini in jeklenimi 
vrvmi, s soteskami, hudourniki in 
drugimi zaprekami, ki jih mora 
dober planinec premagovat i , če 
hoče uživati lepote visokogorskega 
sveta. 

Najpomembnejši je bil vsekakor 
predzadnji dan, ki smo ga imeno
vali , ,part izanski d a n " . Tokrat je 
bil vsak udeleženec odvisen od 
sebe, sotovariša in narave. 
Organizirali smo: pripravo tabora z 
uporabo priročnih sredstev, pripra-

Pred spopadom z golo skalo. 

vo raznih bivakov, skrivališč. Ude
leženci so se pomerili v streljanju z 
zračno puško, spoznali osnove 
orientacije, premagovali so najraz
ličnejše naravne ovire. Združeno 
smo pripravili taborpi Ogenj, ob 

njem pa tudi na planinske in parti
zanske pesmi nismo pozabili . Niti 
na pečenje na ražnju. Kresovanje je 
bilo dejansko zaključek 8-dnevnega 
taborniškega življenja. Da pa bi bil 
, ,partizanski d a n " res partizanski 
smo izvedli še nočni pohod do koče 
v Krnici. 

Dva dneva sta bila rezervirana za 
spoznavanje okolice in kopanje v 
jezeru nad Kranjsko goro . Tudi 
večino popoldnevov smo namenili 
raznim taborniškim igram in šport
ni rekreaciji. Zadnji dan je bil na
menjen pospravilu tabora in po-
vratku domov, še prej pa smo iz
vedli razgovor z udeleženci, 
namenjen analizi dela. Udeleženci 
so povdarili , da so na taboru prido
bili več kot so pričakovali , še po
sebej so bili navdušeni nad zrelimi 
tovariškimi odnosi , dasiravno smo 
vztrajali pri popolni discipUni. 
Drugi pomemben moment je bil ta, 
da so samoupravno sodelovali pri 
načrtovanju bivanja pod Vršičem. 
Tudi člani vodstva smo bili z delom 
in disciplino udeležencev zelo zado
voljni. Presenečeni smo bili nad fi
zično in psihično kondicijo, ki je 
potrebna za tako zahtevne akcije. 
Tudi opremljeni so bili dokaj 
dobro, zato je vse delo potekalo 
brez kakršnihkoli nevšečnosti. 

Slovo je bilo težko, vendar prisr
čno, vsi pa smo nabrali novih izku
šenj za nadaljnje še plodnejše delo. 

Lojze Cajnko 

Zg. Polskava 

Prenovljeni gasilski dom 
v okviru praznovanj 50-obletni-

ce delovanja P G D Zg. Polskava so 
izvedli več kulturnih pa tudi drugih 
prireditev srečanj in razgovorov. 
Med najpomembnejšimi je bila 
prav gotovo otvoritev obnovljene
ga in dozidanega doma P G D Zg. 
Polskava, kar je bil rezultat velikih 
prizadevanj vseh članov tega 
društva, kakor tudi tesnega so
delovanja in pomoči organizacij , 
društev in posameznikov z 
območja te krajevne skupnosti . 

Akcija zbiranja potrebnega 
materiala za obnovo že dotrajane
ga doma je prvič stekla že pred 
tremi leti. Velik del so prispevali 
sami člani društva, predvsem v 
obliki udarniškega dela, saj so 
opravili skupno preko 2000 
udarniških ur. Obnovljeni gasilski 
dom v Zg. Polskavi je posta! tudi 
pomembno • središče družbeno
političnega življenja kraja. V njem 
je dvorana s preko 60 sedeži 

namenjena številnim dejavnostim 
družbeno-političnih in krajevnih 
organizacij . V domu so nadzidali 
tudi s tanovanje za hišnika. Tako 
prenovljenega so predali svojemu 

Prenovljeni dom PGD Zg. Polska
va. 

namenu pred nedavnim, na osred
nji svečanosti v okviru praznovanj 
50. obletnice delovanja društva v 
Zg. Polskavi. 

BESEDILO IN SLIKA: 
V. Horvat 

OBVESTILO 
R A D I O k lub Ptuj organizira 

tečaj za zače tn ike iz osnov e lekt ro 
in radio telinike in začetni tečaj iz 
radiotelegrafije. 

Vsi , ki se žehjo udeleževati 
tečajev, tudi tisti z območja 
Juršinec in Gorišnice, se naj 
prijavijo v Ptu ju , C u č k o v a lil. 1 
(kiubdci p ros to r i ) , vsak pe tek ob 
18. ur i . 

Vse kandida te p ros imo, da 
pohiti jo s prijavami, ker zaradi 
omejenega prostora b o m o lahko 
sprejeli le do ločeno število 
kandidatov. 

Zače tek t e č ^ e v bo okrog 20. 
oktobra 1 9 7 6 . 

Delo planinskega društva Ptuj v avgustu 1976 
Julij in avgust sta višek planinske dejavnosti , zato 

se to obdobje odraža tudi v delu našega društva. Naj
pomembnejša akcija v avgustu je bila vzpon na stre
ho Evrope, to je vrh Mont Blanc 4810 m. Druga 
močna skupina visokogorcev, pod vodstvom vodnika 
Jožeta Pajenka, je osvojila vrh Triglava. 

Izletniška skupina pod vodstvom tov. Izlakarja je 
obiskala Logarsko dolino z delitvijo udeležencev. 
23. udeležencev se je povzpelo na Okrešelj in Kam
niško sedlo, druga skupina pa v Matkov kot do Mat-

kovega kotlja. Sledeča skupina je obiskala visoke 
vrhove: Prehodovče — Veliko Špičje — 7. jezera — 
Viševica — Vogel — Bohinj . Manjša skupina je obis
kala Piimri v Franciji in druga Jalovec. 

Močna skupina Osnovne šole , ,Tone Zn ida r i č " je 
obiskala v treh dneh Storžič in Dobrčo — 14 članov. 
Udeležili smo se tudi vodniškega izpopolnjevanja na 
Ankogfu v Avstriji. 

Lojze Cajnko 

Vas vabi na 

REVIJO 
O B L A Č I L IN OBUTVE 
za jesen in zimo, ki bo v soboto, 16. oktobra, ob 19. uri v dvorani 
Mladika 

Sodelu je jo : 
pevec: K runos lav C igo j 
orkester: M a r i o Bo l jun i 

Prodajalna čevljev , ,PEKO" Ptuj 

nnanekeni pod vodstvonn Pavle MAVRIN 

revijo vodi Marjan ŠNEBERGER 

Vstopnice so na voljo v prodajalnah SLAVICA, OBLAČILA in v 
BLAGOVNICI 



14 dni predvojaške vzgoje 
za mlade iz krajevnih 

skupnosti Dravskega polja 
Pri kinodvorani v Kidričevem se te dni vsako jutro ob 

sedmih zbero mladi fantje iz Kidričevega in okoliškili krajev pri 
komandirju centra za predvoja^co vzgojo kr^evnih skupnosti 
Cilk ovce, Kidričevo, Lovrenc in Hajdina, Janezu Starčiču. 
Svc^e teme iz vojaških veščin, družbenoekonomske ureditve 
SFRJ, politike nasploh in vojno sanitetskega pouka bodo mladi 
fantje obravnavali s svojim komandirjem in ob pomoči številnih 
predavateljev celih štirinajst dni. Ob našem obisku so bili 
njihovi obrazi veseli, razigrani, p dni radovednosti. 

Njihov komandir, Janez Starčič nam je povedal naslednje: 
„Rad sem z mojimi fanti, skupaj z njimi in ob pomoči 
nekaterih predavateljev dan za dnem izpolnjujemo postavljeni 
program iz vojaškega pouka, politike in sanitete. Z nami 
sodelujejo znani, strokovni in politični delavci ptujske občine 
pa tudi zdravstvena služba s svojimi delavci, tako, da so ti fantje 
deležni pri svoji predvojaški vzgoji zares vse pozornosti. To tudi 
lepo opravičujejo, s^ so pri predavanjih in praktičnih urah zelo 
delavni, zelo radovedni. Vedeti moramo, da so to mladinci, ki 
se pri nas prvič srečujejo z orožjem, prvič so od blizu videli 
našo puško, nov mitraljez in ostalo modernizirano orožje, se 
seznaiyajo z njihovimi borbenimi lastnostmi. V programu 
imamo tudi spoznavanje eksploziva, sredstev za vžig, 
protipehotnih in tankovskih min ter min presenečenja. 

Nadalje bomo obdelali teme: oklepna sredstva in borba 
proti njim, napadalna sredstva iz zraka in z^č i ta proti njim, 
govorili pa smo že o sredstvih za izvganje diverzij, nuklearnem 
in t(Mamem orožju, bcgnih strupih, bidoških sredstvih in 
vzporedno s tem o sredstvih za odkrivai^e radioaktivnih in 
kemijskih snovi, o dekontaminacgi zemljišča, hrane in vode. Na 
področju sanitetike pa smo obravnavali prvo pomoč, 
samopomoč ter pomoč pri zadušitvah, umetno dihanje ter 
osebno in kolektivno higieno. 

Govorili smo tudi o civilni zaščit i in njenih nalogah, o nač inu 
odstraigevanja eksplozivnih sredstev ter o stražarski službi in osnovnih 
pojmih o varnosti in družbeni samozašči t i , o sovražni dejavnosti . To so 
seveda le ^ a v n i nadovi t em, ki smo j ih že ali p a j i h še b o m o obravnavali . 
T a k o , da b o m o zraven vseh vrst domačega orožja spoznali še veliko 
drugega, kar b o fentom pozneje korist i lo v vrstah J L A , da b o d o lažje 
premagovali p rak t ičn i d d , ,obuke" . Ob koncu tega 14 dnevnega pouka o 
predvorjaški vzgoji, b o m o i m d i tudi p rak t ičen preizkus znanja za vse 
u d d e ž e n c e in s t rdjarge v Babosekovi j ami . Ti rezultat i b o d o prešli v 
osebne evidenčne kar tone fantov - bodoč ih vojakov in prav z a t o 
m e n i m , da fentje vedo za kaj se t rud i jo . " 

Gotovo b o pridobljeno znarge služilo mladim fan tom, ki b o d o čez 
le to ali dve odšU sirom po Jugoslaviji v vojaške e n o t e , kjer b o d o v 15 
mesecih to svoje znanje se t emdj i to utrdili in ga okrepili s p rak t i čn imi 
izkušnjami. Prav pa j e , da so z vojaškimi veščinami in spremljajočimi 
t e m a m i de lno seznaigeni že sed^ pr i 15 in 16 le t ih , kajti če bo treba 
braniti našo domov ino pred sovražnikom, j o b o m o branili vsi! 

M. Ozmec 

Studenice Mladi-
motor življenja na vasi 

Studenice so majhna vasica, ne
daleč od Poljčan, katera pa se, 
razen s kulturno zgodovinskim sa
mostanom, ponaša tudi z dejav
nostjo svoje mlade generacije. Tu
kaj živi in deluje najpri/adevnejši 
aktiv ZSMS na območju občine 
Slovenska Bistrica, pa (udi v repu
bliškem merilu so visoko uvrščeni 
po doseženih rezultatih dela v pre
teklem obdobju. 

Še pred nedavnim je ta aktiv štel 
manj kot 30 članov, pa vendar je 
prav v tem obdobju dosegal velike 
delovne uspehe. Njihova aktivnost 
je bila v delovnih akcijah in pod
ročju kulturnega in družbenopoli
tičnega življenja kraja, osrednji 
motor življenja krajanov. Razen 
številnih proslav in drugih sveča
nosti so mladi Studeničani pripra
vili več prijateljskih srečanj mladi
ne celotne občine, počitničarji se v 
tem kraju redno sestajajo, večkrat 
pa se mladi spomnijo tudi na sta
rejše krajane^ za katere pripravijo 
posebna srečanja. 

V zadnjih petih letih vsako leto 
beležijo blizu 3000 opravljenih 
udarniških ur, kar predstavlja za 
tako majhen aktiv nenavadno veli
ke doseške. Mladi se vključujejo v 
vse akcije kraja^prav tako pa sami 
organizirajo in izvajajo velike de
lovne akcije. Med njimi nedavna 
obnova kulturnega doma , zgradi
tev večjega parkirnega prostora 
pred d o m o m , rušenje stare večje 
zgradbe v vasi, katere pridobljeni 
material bodo uporabili pri gradnji 

novih prostorov za mlade in za vse 
družbenopolit ične organizacije 
kraja, pred nedavnim so sodelovali 
v brigadi pri gradnji vodovoda 
skozi naselje Studenice, uspešno 

Na sestanku aktiva ZSMS.v Studenicah. 

izvedli prvo mladinsko tombolo v 
Sloveniji in še mnogo drugih akcij . 

Vsi ti uspehi so tesno povezani z 

delavnostjo predsednika aktiva 
ZSMS Studenice, 23-letnega Janka 
Kidriča, kateri je svoje delo podre
dil interesom mladinskega aktiva 
in krajevne skupnosti , ob vsem pa 
najde še toliko časa, da se doda tno 
izobražuje. Svojo poklicno pot je 
pričel kot rezkar, pozneje pa se je 
napotil v trgovski poklic. Z izred
nim študijem si je pridobil novo 
izobrazbo in tako postal finančni 
knjigovodja v INTES Maribor , 
kjer je zaposlen še danes, poleg 
tega pa obiskuje večerno višjo 
pravno šolo. Ko je postal pred
sednik aktiva^ je ta štel komaj 17 
članov, danes p a « e 6 1 , pred nekaj 
dnevi so na posebni svečanosti 
sprejeli v svoje vrste 30 novih čla
nov ZM, tako, da je sedaj v tej 
organizaciji vključeno preko 80 
odstotkov vseh mladih v kraju. 

Osnovni moto vseh uspehov tega 
mladinskega aktiva je prav gotovo 
v samoupravnem dogovarjanju o 
vseh akcijah in demokrat ičnem 
sprejemanju programov dela za 
prihodnje obdobje. Letošnja in 
tudi za prihodnje leto najpo
membnejša akcija bo postavitev 
zgradbe, v kateri bodo dobile pro
store vse krajevne organizacije. 

Janko Kidrič 
predsednik aktiva ZSMS. 

Ta naloga bo zahtevala veliko pri
prav in konkretnega dela vseh 
članov, vendar v tesni povezavi z 
vsemi krajani , ki j im t rdno stojijo 
ob strani, j im ne b o težko doseči 
zastavljenega cilja. 

Besedilo in slika: V. Horvat 

DERATIZACIJA-
UNIČEVANJE PODGAN 

UNIČEVANJE PODGAN 
Uničenje podgan je pot rebno 

tako iz zdravstvenih — higienskih 
razlogov, kakor tudi iz ekonom
skih razlogov. Tako je na primer iz 
podatkov po Herodotu povzeti, da 
je Asirski kralj Sanherib (750 do 
681. pred našo ero) izgubil vojni 
pohod proti Zidom, ker so podga
ne neke noči pregrizle strune na 
strelskih lokih asirskih vojakov. 
Prav tako zasledimo v starih zapis
kih, slikah in likovnih spomenikih, 
da so neke vrste podgan navalile 
na evropsko celino za časa Feniča-
nov, Etruščanov, Grkov in Rim
ljanov. 

Kot zdravstveni škodljivci pri
hajajo podgane v poštev predvsem 
iz epidemioloških vidikov. Ze v 
najstarejši dobi so sumili, da 
obstoji določena zveza med pod
ganami in pojavom nalezljivih bo
lezni pri ljudeh. Z napredkom me
dicinske vede in mnogih raziskav 
pa vse bolj spoznavamo izredno 
važno vlogo, ki jo imajo podgane 
pri širjenju mnogih nalezljivih 
parazitarnih bolezni. Neizpodbitno 
je dokazano , da je podgana preno-
silec kuge, bodisi neposredno, bo
disi potom podganje bolhe. 
Povzročitelji gobavosti so bili 
večkrat ugotovljeni na podganji 
koži. Razne rikecioze, razni pov
zročitelji in grupe tifusnih obolenj 
se prenašajo potom podgane nepo
sredno ali pa potom gostitelja (uši, 
bolhe, klopa itd), ali pa z mesom 
in mesnimi izdelki, ki j ih je podga
na okužila s temi povzročitelji. 
Znani so celo primeri, ko je bila 
podgana prenosilec stekline, poleg 
tega pa še vrste drugih bolezni. 

Kot ekonomske škodljivce je 
nujno pot rebno podgane uničevati, 
saj je znano, da se lotijo poleg 
dragocenih zalog živil, ki jih one-
sposabljajo za prehrano, v kolikor 
jih popolnoma ne uničijo, tudi 
predmetov vsakdanje uporabe, pa 
celo knjižnih in drugačnih umet
niških zbirk. Ogrožajo celo stabil
nost gradbenih objektov na ta na
čin, da izpodjedajo temelje. Prav 
tako so znani primeri napravljene 
škode na električnih kablih, plin
skih in vodovodnih ceveh in s tem 
v zvezi povzročene poplave, požari 
in zastrupitve s svetilnim plinom. 
Znana je epidemija kolere v Ham
burgu leta 1892, ko so podgane 
okvarile jezove reke Labe, njena 
voda pa je zaradi tega vdrla v 
rezervoarje pitne vode. V nekate
rih zahodnih državah so izračunali 
in statistično dokazali napravljeno 
škodo po podganah na prebivalce 
in skupno gospodarsko škodo v 
državi, ki presega v veliki meri 
stroške za izvajanje sistematskih 
akcij za uničevanje (deratizacij). 

Poznano je tudi, da podgane 
napadajo celo dojenčke in male o-
troke, debele svinje, kravje vime, 
perutnino, kunce, ptiče (golobe) 
zelo sestradane in zaprte v tesnem 
prostoru pa tudi odraslega člo
veka. V Zagrebški klavnici je bil 
napravljen poskus, pri katerem so 
podgane v eni noči do skeletov po
žrle nekoliko trupel odrasle govedi 
— v določenem prostoru. 

Opravl jamo s preventivnimi 
(pasivnimi) in aktivnimi ukrepi. 
Med preventivne ukrepe spada 
predvsem stremljenje, da prepre
čujemo in oteškočamo podganam 
osnovne življenjske pogoje. V 
ZDA in Angliji posvečajo preven
tivi v zadnjih nekaj desetletjih iz
redno pozornost , kar se je vse bolj 
preneslo tudi na Evropsko celino. 
Med temeljne preventivne ukrepe 
spada predvsem: preprečevanje 
vstopa v razne prostore in objekte 
vseh vrst, onemogočanje prehrane 
in odstranjevanje skrivališč za njih 
zadrževanje in razmnoževanje. 
Gradbeno tehnično pravilno zgra
jeni objekti , pravilno izvedena 
kanalizacija (sifonske in loputne 
zapore na odprt inah in ustjih), 
neoporečne izvedene pripire vrat in 
oken, zaščita ventilacijskih in dru
gih odprt in , pravilna dispozicija 
raznih odpadnih snovi in še vrsta 
sličnih ukrepov nudijo največ jam
stva in pogojev v preventivi zoper 
razplod in obstoj podganje zalege. 

Med aktivne ukrepe za uničeva
nje podgan štejemo vse vrste uni
čevanja, t . j . mehanično (razne vrs
te pasti, mrež itd), uničujejo j ih 
tudi psi — podganarji in mačke — 
podganarice, dalje uporabl jamo 

razne kulture bacilov iz vrste pod
ganjega tifusa, skupine paratifusa 
in drugih,' slednjič pa vrsto ke
mičnih sredstev, strupov s slabšim 
in močnejšim učinkom. Pri uniče
vanju podgan je treba zlasti ugo
tavljati in upoštevati splošne živ
ljenjske pogoje za njihovo življe
nje, način prehranjevanja, njihovo 
pretkanost in sposobnost orienta
cije, razvitosti vida in sluha. P o 
vseh teh okolnostih je treba izbira
ti vrsto hrane, ki jo bomo upora
bili za vabe, pa tudi vrsto strupa 
oz. drugega sredstva, ki ga b o m o 
primešali vabam. Tako je na pri
mer pot rebno v določenem živil
skem obra tu več dni zaporedoma 
postavljati vabe, napravljene iz 
raznih vrst hrane, dokler slednjič 
ne zadenemo tistega materiala, ki 
je podgane v tem okolju privabil. 

S P L O S N O (sistematsko) DE
R A T I Z A C I J O je vedno treba 
izvajati v krajih, posebno večjih 
mestih, če preventivni pogoji oz. 
ukrepi niso dovolj izdatni. To ve
lja za mesta s starimi nesolidnimi 
zgradbami, nesodobno kanalizaci
jo, zlasti še, če ta odvaja odpadne 
vode vseh vrst v vodotok ali mor
je, kanalska usta pa niso ustrezno 
zaščitena. FP 

V A B I L O 
V dcviru občinskega praznika Gorrije Radgone b o v n e d d j o , 

10. ok tobra 1 9 7 6 , v V idmu ob Ščavnici 
V E L I K O Z B O R O V A N J E 

v spomin na bege za severno mejo , revolucionarno 
delavsko-kmečko gibarge med o b e m a vojnama in 35-letnico 
socialistične revolucije. 

Zače tek svečanosti bo o b 10,30 s ku l tu rn im programom. 
Spominski govor bo i m d dr . Joža Vilfan, za tem pa b o d o odkrili 
spomenik Silviri Tomasini-Slovenki. Ob 11,30 b o d o odkrili še 
Gubčev spomenik , za tem p a se bo zvrstilo še več ku l tu rn ih 
prireditev. 

Po prireditvah b o o ^ e d razstav in tovariško srečarrie 
nekdargih č lanov društev: Njive, T r i ^ava , Doma visokošolk. 
Slovenskega k luba , Brazde ter K m e č k i h fantov in deklet . Srečah 
se b o d o tudi tisti slovenski ujetniki , k i j ih j e Silvira Tomasini 
pomagala rešiti iz nemškega ujetništva v Kosovski Mitrovici. 

Pričakujejo, da se bo slavnosti v V i d m u ob Ščavnici udeležilo 
tudi večje število ptujskih občanov! 

"^SVET K R A J E V N E SKUPNOSTI K I D R I Č E V O / ^ = f: ^ 

OBJAVLJA ^ . • ^ -'5>C 8 - ° " ^ 

RAZŠIRITEV P R O G R A M A , ki j e bil sprejet ha-T:eferendumu, 2 8 . 
decembra 1975 na zboru občanov v Kunogti in ka te r i je bil 
dopolnjen z dne 7 / 8 - 1 9 7 6 z naslednjimi nalogami: 

1. Asfaltiranje makadamske ceste proti tovarišu PANIKVARJU 
2. Zgraditev prizidka trgovskega lokala ob ku l tu rnem domu 

Sredstva b o d o zbrana: 

a) del sredstev krajevnega samoprispevka v višini 25 .000 din 
b ) s prispevkom občanov Kungote v denarju p o 200 din 
c) s prostovoljnim delom 
d) brezplačen prispevek g iamoza last krajevne skupnost i . 

Sredstva v višini 25 .000 din se b o d o zbrala iz samoprispevka 
sprejetega na referendumu s tem, da se do ločene naloge ne 
( t o ž i j o , temveč se prestavijo po pr ior i te tnem redu na poznejši 
čas . Vsa ostala sredstva - material in prispevek v delu b o d o 
jrispevah občani Kungote . Organizacgo dela vodi posebni odbor , 
d je bil izvoljen na zbcM:u občanov 7. avgusta 1976 v K u n g o t i 

T ^ n i k KS 
:= . £ = Peter GEGIC L r. 
p f> C 

ljubljanska banka 

Tudi ko gre 
za posojilo 

pravi naslov 

za pospeševanje 

gospodarskih dejavnosti 

občanov 

Na podlagi vezave domače ali tuje valute lahko odslej kot naš 
varčevalec zahtevate posojilo po novem pravilniku o pospeševanju 
gospodarskih dejavnosti občanov. 
Posojilo lahko dobite v primeru, če se ukvarjate s kmetijsko 
dejavnostjo, opravljate obrtno dejavnost ali pa se nameravate 
posvetiti kmečkemu turizmu: 

— za z i d a v o , r e k o n s t r u k c i j o in več ja p o p r a v i l a g o s p o d a r s k i h 
pos lop i j 

in p o s l o v n i h p r o s t o r o v 
— za n a k u p k m e t i j s k i h s t ro jev 
— za n a k u p p l e m e n s k e ž iv ine 
— za n a k u p d e l o v n e o p r e m e za o b r t n i š k o in g o s t i n s k o 
de javnos t 
— za p r e u r e d i t e v s t a n o v a n j s k i h p r o s t o r o v za t u r i s t i č n o 
d e j a v n o s t 

Znesek posojila znaša 250 % namensko vezanih dinarskih ali de
viznih sredstev. Če občan proda konvertibilno valuto in veže dinar
sko protivrednost, dobi kredit v višini 320 % vezanih sredstev. 
Najnižji znesek posojila znaša 10.000.- dinarjev; najvišji pa 
400.000.- dinarjev. 
Najkrajša doba vezave je 3 leta, najdaljša pa 11 let ter zavisi od na
mena posojila. Doba vračanja posojila je za leto dni krajša od dobe 
vezave sredstev. 
Pravilnik prinaša še vrsto zanimivih podrobnosti , ki vas utegnejo 
zanimati, če se boste odločili za to obliko sodelovanja z našo 
bančno hišo. Zato nas bo veselilo, če se boste ob priložnosti oseb
no oglasili v najbližji poslovni enoti naše banke, kjer bi skupaj 
proučili možnosti za ugodno, hitro in zanesljivo uresničevanje va
ših zahtev in želja. 



Kako bomo izobraževali 
mladino 

v naši družbi , ki se hitro razvija 
smo bih v zadnjih desetletjih priča 
velikih sprememb na vseh 
področjih življenja in dela. Spre
membe so bile prisotne " veliki 
meri tudi na področju vzgoje in 
izobraževanja. V osemletno 
osnovno šolo smo zajeli vso mla
dino in ji v zadnjih letih omogo
čamo, da j o tudi uspešno konča. 
Osip v osnovni šoli smo prakt ično 
odpravili . Večina absolventov 
osnovne šole je pripravljena za 
nadaljnje izobraževanje. 

Združeno delo potrebuje s tem, 
ko posodablja delovna sredstva 
(tehnologijo) in nadalje razvija 
socialistične samoupravne odnose 
vse več usposobljenih mladih 
delavcev z ustrezno stopnjo 
izobrazbe. 

Ob nerazvitih delovnih sredstvih 
(kakršne smo imeli po vojni) je 
bilo normalno , da je bila večina 
zaposlenih brez izobrazbe ali pa z 
nizko s t rokovno izobrazbo, manjši 
del je imel srednjo in le redki 
posamezniki so imeli višjo ali 
visoko s t rokovno izobrazbo. 

Nadaljnji razvoj tehnologije 
zahteva velike spremembe v struk
turi izobrazbe zaposlenih. 

To lahko ponazor imo s shemo: 

Tehnološki razvoj: 
stroji z ročnim vodenjem, polavto
matski stroji, mehanični tekoči 
trak 

Tehnološki razvoj: 
avtomatski stroji, avtomatizirane 
naprave 

Tehnološki razvoj : 
popolna avtomatizacija 

brez s t rokovne izobrazbe oziroma 
nizka s t rokovna izobrazba 

srednja s t rokovna 
izobrazba 

višja in visoka 
strokovna izobrazba 

Delavce za združeno delo 
pripravljajo najrazličnejše srednje, 
višje in visoke šole. 

Te šole pa za vedno večje kako
vostne in količinske spremembe 
niso pripravljene. Srednje šole, ki 
so bile namenjene manjšini, so 
morale sprejemali čedalje več mla
dine, njeni programi in metode 
dela pa ne zadovoljujejo več 
potreb združenega dela in smernic 
razvoja v naši družbi, čeda l je 
pogosteje so se pojavljale zahteve, 
da je pot rebno predvsem srednjo 
šolo, ki je poslala množična, 
spremeniti — reformirati . Odločno 
zahtevo po reformi sta postavila 
X. kongres ZKJ^in Vi l . kongres 
ZKS. Komisija za pr ipravo in 
izvedbo akcije za reformo sistema 
vzgoje in izobraževanja pri 
izvršnemu svetu Skupščine SRS je 
pripravila , ,Predlog o preobrazbi 
srednjega šolstva v usmerjeno 
izobraževanje." 

Nov sistem izobraževanja 
srednješolske mladine in usmer
jeno izobraževanje mora odpraviti 
pomanjkljivosti, ki jih vsebuje 
sedanji sistem. 

MODEL NOVEGA VZGOJNOIZOBRAŽEVALNEGA SISTEMA 

Usmerjeno izobraževanje mora: 
— temeljiti na marksizmu, ki je 

idejni temelj naše vzgoje in izobra
ževanja, 

— vzgojnoizobraževalna dejav
nost se mora usmeriti k vzgoji in 
izobraževanju za delo in z delom, 

— vzgajati m o r a m o s samo
upravljanjem za samoupravljanje, 

— skrbeti moramo za sistem stal
nega izobraževanja, 

— vzgojno izobraževalna dejav
nost mora biti takšna, kot jo 
zahtevajo sedanje in bodoče potre
be človeka in združenega dela, 

— sistem mora biti tako 
demokrat ičen, da omogoča vsej 
mladini in odraslim enake 
možnosti za vzgojo in izobraže
vanje, 

— omogočil i mora dobro 
povezanost med programi ra/ličnih 
izobraževalnih smeri in stopenj , 

— zagotovili mora večji razvoj 
sposobnosti mladine. 

Predlog o preobrazbi srednjega 
šolstva v usmerjeno izobraževanje 
postavlja usmerjeno izobraževanje 
v sistem celotne vzgoje in izobra
ževanja. Osnova ostaja še vedno 
osemletna obvezna osnovna šola, 
kot osnova nadaljnjega izobraže
vanja. 

Šolska obveznost se ob spremem
bah ne podaljšuje in ostaja še 
naprej osemletna. 

Raznolike srednje šole (gimna

zija, tehniške šole. poklicne šole..) 
doživijo spremembo, ki zago
tavlja višji nivo v/goje in izobraže-
\anja vsem učencem. Usmerjena 
šola bo sestavljena iz dveh delov 
— faz od katerih bo prva, ki 
obsega deveto in deseto leto 
šolanja enotna za vse smeri — 
profile z rahlo programsko usme
ritvijo v devetem letu in močnejšo 
v desetem letu izobraževanja. 

Druga faza naj bi trajala različno 
dolgo, odvisno od širine in zahtev
nosti p rograma, ki je potreben za 
določen poklic. 

V prvi fazi bodo izobraževalni 
programi pretežno skupni (splošno 
izobraževalni in v drugi pa usmer
jeni k posameznim poklicnim 
profilom. Učencem, ki se želijo 
preusmeriti ali nadalje izobraževati 
ne bo po t rebno pričeti znova, 
ampak bodo dodali samo pro
gram, ki ga še niso osvojili. Tudi 
poklicna izbira se prenese deloma 
v deveto oziroma deseto leto 
šolanja. Sledile bodo zrelejše odlo
čitve. Učenci se bodo usmerjali v 
tiste programske usmeritve, ki jih 
bodo znali, hoteli in zmogli obvla
dati. 

Učenci se bodo izobraževali v 
centrih usmerjenega izobraže
vanja, ki jih m o r a m o razvijati 
(posebno prvo fazo) v vsaki 
občini. Nov sistem izobraževanja 
bomo začeli uresničevati z nasled
njim šolskim letom. 

Preobrazba usmerjenega izobra
ževanja nam nalaga, da uredimo 
materialne pogoje centrov, ki bodo 
omogočali izobraževanje vse mla
dine, ki se želi izobraževati, 
združenemu delu pa pripraviti take 
delavce, kot jih bo potrebovalo. 
Metode vzgojnoizobraževalnega 
dela bodo morale biti takšne, da 
bodo predvsem razvile sposobnosti 
mladega človeka in ga usposobile 
za nadaljnje izobraževanje. 

Kaj pomeni to za občino Ptuj? 
— da se bo okoli 80 "Vo absolven

tov (sedaj okoli 60 %) osnovne 
šole vključevalo v razne oblike 
usmerjenega izobraževanja (razvi
tejša središča Slovenije preko 90 
<Vo). To pomeni letno okoli 1.200 
novih učencev. 

— da b o m o za vse učence (3.400) 
potrebovali 120 učilnic, ki bodo 
opremljene t ako , da bo moč zado
stiti smotrom usmerjenega izobra
ževanja, 

— da bo pot rebno preko 150 
učiteljev, ki bodo usposobljeni 
opravljati pedagoško delo v smislu 
zahtev usmerjene šole. 

Potrebe nam nalagajo, da 
omogočimo vsaj naši mladini , ki je 
končala osnovno šolo, da doseže 
eno od stopenj usmerjenega 
izobraževanja ter ji s tem omogo
čimo zadovoljiti osebne potrebe 
združenega dela, v katerega se bo 
vključila. 

Izvršni odbor 
Izobraževalne skupnosti Ptuj 

Nova organizacijska 
oblika sodelovanja 

in povezave 
štipendistov 

Naš samoupravni sporazum o štipendiranju pomeni pravo prelomnico 
v razvoju izobraževanja. Kot ena izmed mnogih komponent samouprav
nega socializma se tudi ta še precej različno izvaja: ponekod poteka to iz
vajanje po togih tirnicah brez pravega zavzemanja, drugod pa gre za pe
strost in iskanje najrazličnejših oblik v pozitivni smeri. Sporazum daje os
novne obrise štipendiranja, ki jih ni mogoče in bi jih v tem času bilo tudi 
nesmiselno odklanjati , a v okviru teh je široka paleta konkretnih možnost i 
izvajanja, ki pa zahteva premišljenih ukrepov. Te obrise vsekakor tvorita v 
prvi vrsti pojma kadrovske in socialne štipendije. S takšno razdelitvijo so 
delovne organizacije dobile zagotovilo za uspešnejše izvajanje kadrovske 
politike. K vsemu pa je potrebno dodati še komponen to usmerjenega izo
braževanja, ki postaja naša nujnost. 

Delovne organizacije imajo najrazličnejše profile štipendistov, ki se 
navadno med seboj niti ne poznajo, niti ne poznajo organizacije globlje kot 
do tja, do kamor segajo zadeve v zvezi z njihovo štipendijo. Takšen kader, 
ki potem prihaja v to neznano in novo okolje, nujno potrebuje čas 
prilagajanja in včasih še kar začetnega spoznavanja organizacije, dejavno
sti. . . Po t rebno bi bilo torej vse to opraviti že v obdobju izobraževanja. 

V soboto 25. septembra 1976 smo Ptujčani dobili izvirno in novo or
ganizacijsko obl iko povezave in sodelovanja med štipendisti in štipendi
torjem. V Kmetijskem kombinatu Ptuj so namreč ustanovili na p o b u d o , ki 
je prišla iz vrst štipendistov samih, kar je izredno pohvalno , aktiv štipen
distov. Že v samem konceptu aktiva so združena vsa omenjena področja od 
spoznavanja do povezave med izobraževanjem in združenim delom. Mož
nosti delovanja so zelo široke in skoraj ni vzroka, da takšna zamisel ne bi 
uspela. 

Aktiv štipendistov vključuje vse štipendiste KK Ptuj in naj bi predstav
ljal posebno obliko dela koordinacijskega sveta ZSMS pri kombina tu . KK 
obsega 16 temeljnih organizacij združenega dela, v okviru katerih 
obstojajo O O ZSMS; koordinacijski svet pa predstavlja organsko organi
zacijsko povezavo med temi osnovnimi organizacijami. 

V konceptu aktiva je poudar jeno, da je za s t rokovnjaka, kakršnega 
potrebuje naša družba, pot rebna povezava med študijem in delom, da se 
obe sferi čimbolj približata. V okvire izobraževanja je možno vnesti neka
tere prvine združenega dela in obra tno . Obvezne seminarske in diplomske 
naloge, raziskave in prakse so idealna področja , kjer lahko štipendist že 
precej prispeva k delovni organizaciji. Te obveznosti so lahko zaradi svo
bodne izbire problema in njegove razčlenitve že nekakšni manjši projekti 
od same proizvodnje do organiziranosti , kaj lahko pa so del večjih ali re^i 
snične smernice za večje projekte. Seminarska naloga, čeprav ni izšla izpod 
rok s t rokovnjaka, je lahko koristna ali celo odločilna izhodiščna točka. 
Tako združeno delo dobi nov organ, ki le še poglobi njegovo resničnost. 

Obvezna praksa v delovni organizaciji in spoznavanje pa omogoča 
lažja soočanja z zahtevami, delom in problemi takra t , ko se sedanji štipen
dist znajde v vlogi s t rokovnjaka, delavca organizacije. 

Vse to zajema aktiv štipendistov Kmetijskega kombina ta P tu j , k i j e na 
svojem ustanovnem sestanku izvolil predsedstvo in predsednika. Za sled
njega so kombinatovi štipendisti izvolili Srečka Kolarja, š tudenta politolo
gije na ljubljanski FSPN, ki ima tudi precej zaslug za ustanovitev aktiva. 
Aktiv bo imel svojega člana tudi v koordinacijskem svetu ZSMS in t ako se 
ne širi le povezava štipendistov, ampak tudi področje aktivnosti ZSMS. Šti
pendisti bodo spoznavali TOZD-e preko konkretnih akcij ; prva med njimi 
naj bi bilo obiranje grozdja skupaj z delavci skupnih služb. T a k o bodo tudi 
neposredno pomagali dvigovati krivuljo proizvodnje. 

T a k o je ptujski KK ob svoji obletnici dobil novost, ki je mnogo po
membnejša, kakor se mogoče zdi na prvi pogled. S tem je tudi dokazal 
svoje akt ivno izvajanje štipendijske politike in zavzetost za svojo prihod
nost. 

Franc MI LOSiC 

Slovenska Bistrica 

Lepo okolje z udarniškim 
delom 

V Slovenski Bistrici se že daljše 
obdobje zavzemajo za ureditev 
okolja stanovanjskih naselij kot 
gradbenih okolišev. Kljub temu, 
da akcija še pri vsakem posamez
nem občanu ni povsem uresničila 
vseh možnosti po ohranjanju lepe
ga in čistega okolja pa je večina 
posameznikov in tudi kolektivov 

pozitivno ocenila prizadevanja po 
lepem zunanjem videzu življenj
skega okolja . 

Med posebno prizadevne pri 
urejanju okolja lahko štejemo tudi 
vd i s tvo in učence osnovne šole 

, ,Pohorski o d r e d " v Slov. Bistrici, 
katerih posebna skrb je lepo in čis
to okolje. V ta namen so v pretek
lih nekaj letih posadili preko sto 
raznih okrasnih dreves, urejajo pa 
tudi cvetlične gredice. Vsa ta dela 
so opravili v okviru interesnih de
javnosti in z udarniškim delom, v 
katerega so vložili že veliko število 

delovnih ur. Z urejanjem okolja 
nameravajo v tej šoli tudi v pri
hodnje načr tno nadaljevati saj sodi 
to tudi v poznejšo usmeritev mla
dih pri skrbi in urejanju okolja 
svojih domov . Besedilo in tekst: 

V. Horvat 

Odgovorno na 
roditeljskem sestanku 

Na osnovni šoh ,J^nanc 
Osojnik" v Ptuju je bil v torek , 28 . 
septembra prvi skupni roditeljski 
sestanek. Udeležilo se ga je 
izjemno visoko število staršev. N a 
dnevnem redu je bila najprej 
informacija o načr t ih za 
povečanje šolskega pros tora v 
Ptuju in s t em v zvezi z razpisom 
referenduma. Novi ravnatelj Ivo 
Težak je seznanil starše s cilji, ki 
j ih žehmo doseč i z razpisom 
r e f e r e n d u m a . Naša d ružba 
postavlja pred nas vedno večje 
zahteve, ki j im bomo kos le v 
pr imeru, če b o m o imeh v 
združenem delu prave kadre na 
pravem mestu , če b o d o ti kadri 
t ako usposobljeni, da b o d o laliko 
izvrševali naloge, ki j ih bo 
postavljala družba pred njih. Nove 
zahteve pa narekujejo tud i 
temelj i to preobrazbo našega 
vzgojnoizobraževalnega sistema po 
končan i osnovni šoh in tudi 
zaposlenih ob delu. X. kongres 
ZKJ, VII . kongres ZKS in drugi 
d ružbenopoh t i cn i dejavniki so 
nakazah smer in obhke prihodjega 
izobraževalnega sistema, s ka ter im 
žehmo doseči č im boljšo 
s t rokovno in d r u ž b e n o p o h t i č n o 
k v a l i t e t o p r o i z v a j a l c a in 
upravljalca. 

Ce b o referendum uspel, b o t o 
pomeni lo , da bomo omogoči l i 
našim o t r o k o m šolanje v 
d o m a č e m kraju, kar bo predvsem 
znižalo stroške šolanja. Tako 
b o m o lahko omogoč ih sposobnim 
učencem enake pogoje šolanja ne 
glede na njihovo socialno pordelo . 
Za vse te načr te pa pot rebujemo v 
Ptuju najprej sodobne šolske 
prostore . Tako j e v nač r tu gradnja 
srednješolskega cent ra , ki b o 

vključeval t u d i dijaški dom, 
izboljšati pa je t reba čim prej 
življenjske razmere tudi na 
nekaterih osnovnih šolah, saj 
vemo, da je bi lo nekaj šol 
zgrajenih še v prejšnjem stoletju. 

Čeprav delamo na tej šoli v 
skoraj novi stavbi, pa se tudi tukaj 
srečujemo z obihco težav. Prostori 
so sicer sončni in lepo urejeni , 
vendar je število učencev dvakrat 
preveliko, da bi lahko razvijali 
sodobne obhke dela v šoh. Učenci 
tudi nimajo primernega pros tora , 
kjer bi lahko malicah, saj je 
oddelkov več k o t uči lnic . Pouk 
poteka celo v treh izmenah. 
Učilnice so zasedene od sedmih 
zjutraj d o po l pet ih , za to ni 

V enem od razredov osnovne šole Bratov Štrafela v Maikovdh. 
Strop je krepko podprt, zato učenci niso v nevarnosti. Foto: R 

m o ž n o organizirati nobenih oblik 
izvenšolske dejavnosti pred t em 
časom. To je vehka škoda 
predvsem za oddaljene učence , ki 
pri takih oblikah dejavnosti skoraj 
ne morejo sodelovati. Tovariš 
ravnatelj je a ^ l i r a l na vse starše, 
da bi o kr i t ičnem stanju n a šoli 
spregovorili t ud i na svojih zbor ih 
o b č a n o v in v delovnih 
organizacijah, kjer so zaposleni in 
bi t ako pr ipomogli , da bi se 
razmere na šolah h i t r g e urejale. 

Pri aiheolo3cih odkopavanjih v Ptuju pogosto pomagajo tudi 
dijaki srednjih šol. Na posnetku dijaki ŠC za gospodarstvo in 
upravo Jože Lacko Ptuj. 

Foto: R 

Kljub vsem t e m težavam 
poskušamo storiti vse, da bi vsaj 
omilili težave, ki nas tarejo. Tako 
se b o m o dogovorih s t emel jno 
izobraževalno skupnost jo , da bi 
organizirah varstveni oddelek za 
prvošolce, ki so varstva naj"bolj 
p o t r e b n i . Poskusili bomo 
org3nizirati t op le ob roke h rane 
tud i najprej za inlajše učence . V ta 
namen b o t reba preuredi t i en 
prostor v jedilnico. 

Naš te t im težavam navkljub si je 
šola zadala zelo bogat delovni 
načr t , k i ga b o posredovala tudi 
k r ^ e v n i m skupnos t im in vsem 
d ružbenopoh t i čn im organizacgam 
z željo, da se z njim seznanijo in 
nas v naših vzgojnih prizadevanjih 
p o d p r o . Naši učitelji se že dve leti 
vozijo tud i na p o d r u ž n i č n o šolo v 
Grajeni, kar predstavlja d o d a t n o 
obremeni tev za ves delovni 
kolektiv. 

Starši in učitelj i se m o r a m o 
zavedati , da bomo čuvah okolje, v 
ka te rem živimo, predvsem pa smo 
vsi skupaj dolžni čuvati o k o h c o 
šole in špor tne ob jek te , javne 
nasade in p o d o b n o . Vse to nam 
bo uspelo le, če b o m o v naših 
prizadevanjih enotn i . 

Učitelji in starši smo odšli s tega 
sestanka zadovoljni . T a k o vehka 
udeležba staršev je namreč dokaz , 
da b o m o težave lahko premagovali 
in tako zagotovih boljše u č n e in 
delovne uspehe naših o t rok . 

Viktorija Da bič 
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IN RDEČO RUTICO 
S svečanim zasedanjem občinske pionirske konference, so 

pi(xiirji 30 odredov iz osnovnih šol ptujske občine proslavili 
svoj praznik - 29. september. Konferenca je bila v delavskem 

Predstavniki 30 pionirddh odredov so se zbrali na konferenci v 
domu Franca Krambergerja. 

Gostje na konferenci (z desne): Gvido Cepin, Lizika Lacko, 
Stanka Zafošnik in Ervin Hojker. Foto: KOSI 

domu Franca Krambergerja v Ptuju na sam dan praznika. 
Srečanje je potekalo, v delovnem in ustvarjalnem vzdušju, pod 
pokroviteljstvom KB Maribor, podmžnice Ptig. Iz poročil, ki 
jih je zbrala konferenca je bilo razvidno delo pionirjev v 
preteklem letu; spoznaU pa smo tudi ze prve okvire pri delu 
pionirjev v novem šolskem letu. 

Dan pionigev pa ni bil samo v obliki konference, temveč so 
praznik izrabili za izlete v naravo, o^ede filmov, za strokovne 
dcskurzije, športna in kulturna srečanja med vrstniki. Da 1» se 
pobliže seznanili s samoupravno podobo naše skupnosti so 
skupine odšle na obiske k občinskim družbeno-političnim 
organizacijam in predstavnikom skupščine občine Ptig. V 
razgovoru z njimi so se živo zanimali za dogajanja v občini in si 
v sklepe konference zapisali, da bodo tudi sami po svojih 
močeh pomagali v izgradili naše dmžbene skupnosti, še posebej 
aktivno pa se bodo vky učili v priprave in izvedbo referenduma 
za gradnjo šoldcega prostora v dbčini Ptuj. MG 

Slikarstvo 
podravske kulture 
in njenega človeka 

Slikarstvo je kot poseben fenomen v Podravini postalo že 
tradicija, obenem pa sedanjost podravske kulture in njenega 
človeka. V plodni ravnici ob Dravi, ki se razprostira od 
Ludbrega do Pitomače, je za krotkih vinorodnih gričih 
Bilo-gore in kalniškega podgorja, slikanje na steklu in rezbrjenje 
v lesu vsakodnevna zaposlitev in ljubezen nekaj sto slikarjev in 
kiparjev-naivcev. Stara tradicija ,lgJ,ažov" iz prejšnjih stoletij, je 
med obema vojnama zopet oživela s Hegedušičevo „zemljo" 
(Ivan Generalič, Mirko Virius, Franjo Mraz) ter prerasla v 
znamenito hlebinsko slikarsko šolo, ki je povzročila skoraj 
masovno gibanje naivnega slikarstva. Ljudje, ki živijo v mestih, 
so postali ljubitelji umetnosti, ker so se očitno nasitili 
proizvodov, uporabljanih na vročem mestnem asfaltu in začeli 
iskati svoj mir in lepoto v slikah naivcev, ki obravnavajo idilične 
motive na vasi, posredujejo atmosfero vinogradov in krotkih 
pejsažev. 

Izboru tega prebog^tega ustvar
janja v podravski regiji je d o d a n o 
tudi nekaj del , k i ne spadajo v 
usmeritev naivcev, za to smo ga 
imenovali: „Delavvci Podravke -
delovnim ljudem bratskih m e s t " . 
Žel imo poudar i t i , da publiki ob 
tej priliki predstavljamo ustvarja
nje naših delavcev, ki so 
p o m e m b e n dejavnik v celovitem 
podravskem slikarskem in kipar
skem krogu . ,JPodravka", k o t 

večja industrija te regije, daje 
dosti pozornos t i razvoju ku l tu re 
svojih delavcev in vseh delovnih 
ljudi Podravine . Za to ta k o m b i n a t 
tudi mate r ia lno , organizacijsko in 
moralno prispeva k številnim 
kut lurnim manifes tačkam, a p o 
sebno pozornos t posveča naivne
mu sUkarstvu in kipars tvu. T o 
pomeni , da . ^ ' od i avka" v glavnem 
financira in organizira razstave, 
odkupuje številna dela, kar brez 
dvoma vzpodbuja mlade potenc i 
alne likovne ta lente . 

Precejšme število „Podrav1cinih" 
delavcev, kooperan tov in u p o k o 

jencev sUka na s teklu, rezbari ali 
se na kak drugi način l ikovno 
izraža. Ti delavci-ustvarjalci so 
prvič razravljah v Koprivnici 
1967 . leta in so 1972. osnovali 
svojo l ikovno sekcijo „Podravka 
7 2 " . Danes 1a sekcija šteje okrog 
35 stalnih č lanov, ki so zelo 
aktivni v podravskem in hrvaškem 
ku l tu rnem življenju. Njiliovi na
stopi so bili vidni na raznih 
delavdcih srečanjih likovnih 
ustvarjalcev Hrvaške, kjer so na 
pr imer leta 1974 dobili pe t 
nagrad. S p o m o č j o »J^odravke" so 
si člani sekcije v Koprivnici tudi 
uredili posebno delavsko l ikovno 
ga le rgo , kjer so uspešne in zelo 
obiskane likovne zastave. Obenem 
pa je ta galerija a td je za tiste 
ustvarjalce, ki nimajo drugega 
pros tora za kreiranje. 

Na razstavi je občanom Ptuja 
predstavljen manjši d d delavcev— 
ustvarjalcev. Med njimi so tudi 
nekvalificirani, k m e t j e - k o o p e r a n 
t i , upokojenci in visoko šolani 
kadri iz , P o d r a v k e " . Vse njih 

povezuje skupna rdeča nit — 
umetnos t . Delavci - ustvarjalci 
„Podravke" ob tej priliki razstav
ljajo dvajset slik in skulptur . 
Skoro vsa dela so nastala v manir i 
znane naive, tematsko pa j e zajeto 
domače p o d r o č j e : podravvska 
ravnica, vinogradi, domač i ljudje 
in ljudski obic^i. 

ZeUmo, da bi umetn iška 
publika in delovni ljudje ptujske 
občine dobro sprejeh dela podrav
ske naive in da bo raztava 
doprinesla k nadaljnemu utrjeva
nju pri jatdjskih kul turn ih vezi 
med občani ptujske občine in 
Podravine. 

Prof. Dragutin Feletar 

Spomenik, sestavljen iz deformiranih pušk in orožja, postavljen 
v podzemeljskem hodniku. 

O . K . 

Užice -
prvo svobodno 
mesto v Jugoslaviji 

v Titovih Užicah, mestu v 
zahodni Srbiji, so 2 4 . septembra 
1976 nad vse svečano proslaviU 
354etnico osvoboditve. Ob letoš
njem praznovanju so zaigrali tudi 
h i m n o , posvečeno Titovim Uži-
cam in osvoboditvi. Letos j e tudi 
304etnica odkar so Užice dobile 
ime Titovo Užice. 

Hinma, ka te ro j e napisal Branko 
Karakaš , pravi med drugim: 
„Tukaj je iz krvi zagorel ogenj , 
tukaj je Ti tu zaprisegel prvi 
par t izan . Titovo Užice, dvigaj se v 
višine, ti si simbd svobode. 

ponosno nosi svoje une. . . 
Znano j e , da so bile Užice teda j , 

jeseni 1941 središče in žarišče 
revolucije, ne samo v Srbiji, 
temveč za vso Jugoslavijo. Par t i 
zani so Užice osvobodili 2 4 . 
septembra 1 9 4 1 , v času največjih 
zmag Hitlerjevih armad na sovjet
skih boj iščih, za to so bile ponos 
par t izanov, pojem svobode in 
upanja sredi zasužnjene Evrope . 
Užice in svobodno ozemlje v delu 
zahodne Srbge so tedaj imenovali 
„Užička repubUka". Prav gotovo 
ne brez razloga. Tam je zrasla 
revolucionarna vojska in ljudska 
oblast , part izanski odredi mso bih 
običajne grupe par t izanov, temveč 
lepo oblečeni batal joni , č e t e in 
vodi. Tako je govorU maršal T i t o . 

O tej svobodni republiki j e bil 
posnet cdovečern i vojni film, ki 
smo si ga lahko o^edafi tudi pri 
nas v P tu ju . Užice so bile 
svobodne 67 dni , od 24 . 
septembra do 2 9 . novembra 1 9 4 1 . 
Sedeminšestdeset dni hrabrost i . 
Užička republika j e zapisana na 
svetUh straneh naše revolucio
narne zgodovine. Užička r epub
Uka j e bSa z n a k , da b o nekega dne 
osvobojena vsa Jugoslavija, znak 
za mir (in pri jatdjstvo na svetu. In 
takšna j e sedaj nova Jugoslavija, 
ponosna , samostojna in svobodna . 

V Titove Užice j e prišel tudi 
vrhovni k o m a n d a n t Ti to z neka te 
rimi člani KPJ . V Užicah j e začela 
delati tudi prva partizanska 
tovarna orožja, ki j e bila v c d o t i 
pod zemljo. V njej j e žal v tistih 
revolucionarnih dneh nastala 
eksplozija in v tej eksploziji j e 
izgubilo življenje več deset l judi, 
c d o t n a izmena in iz ostankov 
deformiranih pušk j e danes 
postavljen sredi te j a m e spomenik 
žrtvam eksplozije. 

V Užicah je bila ob koncu 
ok tobra 1 9 4 1 , na p o b u d o Edvarda 
Kardelja in Ivana Mačka osnovana 
prva slovenska part izanska č e t a , k i 
je i m d a 25 borcev in b o r k . Njen 
k o m a n d a n t j e bil Albin Piberriik, 
ki je pozneje ko t večina teh 
borcev padel . Padla j e tudi njegova 
žena Ana. Živ j e ostal le sin, ki m u 
je tedaj bilo vsega 12 . let . V tej 
če t i sta se bojevala tudi MUenko 
Sober in Pavle Žavcer , oba sedaj 
živita v Ljubljani. 

Užice j e bilo med vojno precej 
porušeno . Danes je to m o d e r n o 
mes to , ki se h i t ro siri, tudi v višino 
in j e ku l tu rno ter po l i t i čno žarišče 
za c d o t n o zapadno Srbijo, j e 
mes to dijakov in š tudentov . 
Ljudje, s ka ter imi smo se pred več 
k o t l e tom dni pogovarjali, govo
rijo o svojem mestu z nekakšnim 
p o n o s o m , povsem uprav ičeno , saj 
je mes to pro^ašeno za mes to 
heroja, ki je v vojni mnogo 
p r e t r p d o in dalo za našo svobodo 
tudi največ žr tev. 

Za žlahten 
amaterizem 

š e vedno se dogaja, da se v 
našem ku l tu rnem pros toru 
srečujemo s slabimi gledališkimi 
predstavami. Moj namen ni , da v 
danem t renu tku poiščem vzroke 
za slabe dramske stvaritve. S tem 
sestavkom se skušam loti t i 
p rob lema , ki j e bil zastavljen na 
zadnjem posvetu dramskih vodij . 
Posvet j e pripravila Zveza 
k u l t u r n o prosvetnih arganizacg 
občine P t u j . 

Spregovoril bom o delu 
prosvetnih društev in vso 
prob lemat iko dramskega 

ustvarjaitja v krajevnih skupnost ih 
povezal z misUmi, ki so bile 
izrečene na posvetu . P o n e k o d , 
kjer gre za n izko že podedovano 
prosvetno in ku l tu rno raven, j e 
razumljiva zavora za hitrejši razvoj 
kul ture same. Seveda ta pr imer ne 
velja za naše območ je , kjer smo 
podedoval i zelo boga to ded išč ino , 
le včasih se nam dogaja, da ne 
znamo in si tudi ne u p a m o 
napraviti revolucionarni korak za 
obogati tev kul ture med l judstvom. 

Najprej nekaj mish s posve t a ,k i 
je bil pretekli teden, Posveta se j e 
udeležilo presenetljivo število 
predstavnikov dramskili skupin iz 
krajevnih skupnosti in vasi. 21 
dramsldh vodij je sprejelo več 
stal išč, ki so bila izrečena na 
posvetu. Tako so se uddeženc i 
pogovorih o mentors tvu , o 
repertoarju in o pr ibhžnem 
da tumu premiere , da bi tako po 
vseh premierah pripravili srečanje 
dramskih skupin in seveda 
najboljšim razdeUU nagrade. 
Mcntojrji za nekatera območ ja , ki 
jili j e imenovala dramska komisija 
pr i ZKPO Ptuj so: Peter Malec, 
Marjan K o v a č , Andrej Fekonja , 
Mirko Vaupo t i č in Lojze Matjašič. 
Naloga teh mentorjev j e , da 
režirajo predstave , da pomagajo in 
so tako duhovni vodja vsaki 
dramski skupini . Namreč 
mentors tvo j e na vsak način 
p o t r e b n o , da se lahko še 
p redčasno izognemo vsakemu 
primit ivizmu, pojavu širjenja 
šunda in k iča . Nemalokrat se je že 
zgodi lo , da smo v dvoranah peda l i 
prav čudne stvaritve, pravzaprav 

smo se že zgražali ob p laka t ih , ki 
so tako primit ivno „oznarriali" in 
vabiU ljudi na „ k u l t u r n o " 
predstavo. 

Naj poudar im mish Dušana 
Kožarja, ki j e na posvetu r d c d , da 
z men to r s tvom, z raznimi posveti 
in dobro izbranimi tekst i , še ne 
m o r e m o doseči nekega 
kvaUtetnega premika , ki bi nas 
dvignil na raven profesionalnega 
gledahšča. Trudi t i se m o r a m o 
predvsem, da napravimo v s ^ 
ž lahtno amatersko preds tavo, ki 
nekaj ponuja in razlaga. 
V preteldih sezonah kvali tetnih 
skupin ni b i lo , naša naloga j e , da 
situacijo poboljšamo in na reviji, 
ki J O b o m o pripravih, p r ikažemo 
širši sredini dobre predstave. Poleg 
prosvetnih društev j e po t r ebno z 
nekim impulzom prebudi t i tudi 
ptujsko gledališče. 

Na posvetu so bile zastavljene 
konkre tne naloge. Dramski delavci 
se m o r ^ o naloge loti t i že j u t r i . 
Vsa naša sredina si mora 
prizadevati , da obogati ku l tu rno 
dedišč ino , da j o nadaljuje in j o 
tako pripravlja za b o d o č e 
gencracge. O e d a h š č e živi, živeti 
mora ku l tu rno ! 

Z delom bi dramske skupine 
morale pr iče t i že v tem mesecu , v 
januarju 1977 bi naj bile p remiere , 
kasneje bi se pripravila občinska 
revija in se seveda vse dramske 
skupine predstavile ljudem še po 
t e renu , v drugih krajevnih 
skupnost ih . 

Ob koncu samo a p d : č im prej 
se lot i t i d d a , strokovnega in 
u m e t n i š k a ! 

zk 

ZBORA KULTURNE SKUPNOSTI 
ZASEDALA LOČENO 

Na seji zbora uporabnil<ov in zbora izvajalcev 
kulturne skupnosti Ptuj sta / bo ra zasedala ločeno. 
To je vsekakor novost delegatskega sistema, kajti 
^pliv enega ali drugega zbora tako ni mogoč. 

Na 9. seji so delegati razpravljali o poročilu fi
nančnega poslovanja v obdobju od januar ja do juni
ja 1976. Ugotovljeno je , da je finančno stanje kultur
ne skupnosti krit ično in da za nadal jno uspešno delo 
Primanjkuje denarja. P o d a n o je bilo tudi izčrpno 
Poročilo odbora samoupravne družbene kontrole . 
Odbor ugotavlja, da je poslovanje kulturne skupnosti 
F*luj organizirano na osnovi zakonskih določil in da 

finančno poslovanje urejeno. 
Delegati posameznih zborov so soglasno sprejeli 

^l^lepe s seje komiteja občinske konference ZKS Ptu j . 
haloge kul turne skupnosti so velike in bodo zahteva
le od vseh neposrednih delavcev veliko vloženega tru-
'^a, da bodo sklepi tudi realizirani. Prisotni so ru zbo-

uporabnikov sprejeli tudi sklep, da presežek de

narnih sredstev v višini okrog 440 tisoč din, ne nc 
vračajo republiški kulturni skupnosti , ki so nastala 
po sprejetih resolucijskih razmerjih v republiki. Tako 
bodo sredstva, ki segajo še v leto 1975 in 1976 ostala 
\ kulturni skupnosti P tu j . 

Delegacija iz TGA ,,Boris Kidr ič" iz Kidričevega 
je zitstavila delegatsko vprašanje in sicer o obisku 
gledaliških predstav, kdo naj obiske organizira in 
kako je z rezervacijami v ptujskem gledališču. V od
govor je bilo povedano, da obiske organizira kultur
na skupnost v sodelovanju s sindikatom ali kakšnim 
drugim organom v delovni organizaciji. Se vedno ob
staja problem obiska predstav, kajti gostovanja se ne 
ponavljajo in tako le nekateri obiskujejo gledališke 
predstave. Za abonma pa t renutno ni dovolj fi
nančnih sredstev. Rezervacije sprejema kulturna 
skupnost, a z njimi preneha 2 uri pred predstavo, ko 
so vstopnice na razpolago pri gledališki blagajni. T o 
je bilo tudi edino delegatsko vprašanje. zk. 

Loče pri Poljčanah 

Deset/etpevskega okteta 
Oktet je bil ustanovljen v okvi

ru kul turno prosvetnega društva 
, ,Marjan R a p " v Ločah pri Polj
čanah. Najprej je pričel delovati 
kot kvintet, po dveh letih delova
nja pa je nastal oktet . Ker se 
društvo srečuje s finančnimi teža
vami, si oktet največji del sredstev 
zagotavlja z lastno dejavnostjo — 
petjem. T a k o nastopajo na števil

nih svečanostih v občinah 
Slov. Bistrica in Slov. Konjice. 
Njihovo petje pa poznajo skorajda 
v vsakem manjšem kraju dravinj
ske doline, kjer so vsakodnevni 
gostje. Svojo priljubljenost si ust
varjajo predvsem s petjem starej
ših narodnih pa tudi novejših 
domačih pesmi. 

Doslej so nastopili tudi v sosed
nji Avstriji, nekajkrat so bili gostje 
Ptujskega festivala, vsako leto pa 
se z uspehom udeležujejo tudi sre
čanj pevskih zborov SR Slovenije v 

Celju. Redno nastopajo tudi v 
domačem kraju na že tradicional
nih loških kulturnih prireditvah. 

Kljub temu, da so člani okteta 
medsebojno oddaljeni, saj živijo v 
krajih od Celja do Slov. Bistrice se 
na vajah, ki jih imajo v Ločah pri 
Poljčanah, redno sestajajo. Ob teh 
priložnostih pripravijo tudi kakšno 
lastno skladbo — pesem. 

Oktet iz Loč na enem svojih nastopov. 

Oktet vodi Ignac Mlakar , ses
tavljajo pa ga še S tanko in Vlado 
Mlakar, Rudi Poklic, Slavko Škri-
njar. Vili Kovačič, Rudi Furman in 
Janez Berdnik. 

Skupno z že tradicionalnimi 
vsakoletnimi nastopi in gostovanji 
imajo v prihodnjem obdobju v na
črtu še pobratenje s pevskim okte
tom v italijanskem kraju Sovod-
nje, kjer načrtujejo tudi skupni 
koncert. 

Besedilo in slika: 
V. Horvat 



Tlladi dopisniki 
NAŠ O B R A M B N I » A N 

Ker v nekaterih državah še 
divjajo vojne in ponekod potresi še 
stresajo kraje, smo se odločili, da 
bi imeli obrambni dan. 

V šolo smo prišli brez torb in 
copat. Posedli smo po klopeh in to-
varišica nam je dala še zadnja 
navodila. Kmalu so zatulile sirene 
in oznanile začetek vaje. Vsi smo 
stekli ob steni v pritličje. Zadnji 
učenec je moral odpreti okno . Ko 
smo bili vsi zunaj , smo pohiteli v 
park pod drevje. Hip nato so prile
tela letala in začela , ,bombardi ra
t i " našo šolo. Ko je bilo , ,bomar-
d i ran ja" konec, smo skozi park 
odšli na Vičavo. Pri vojašnici smo 
zavili na skrivno pot ob Dravi. Sli 
smo na Vičavsko igrišče, kjer nam 
je tovariš Turkuš dal , , t a jna" 
navodila na listih. Nato smo se po 
razredih razdelili. Vsak razred je 
imel svoje naloge in vodjo. Spet 
smo šli po poli ob Dravi in prišli na 
cesto. Tu smo se zbrali v gručo in 
pohiteli čez cesto navkreber po 
stranski cesti. Kmalu smo prišli do 
razpotja. Tam so nam za past na
stavili balon. Na istem območju 
smo morali najti zvezno točko, 
vendar je nismo našli. Sli smo 
naprej in ob vodnjaku smo našli 
torbico. Ko smo j o pregledali, 
nismo našli ničesar. Kmalu smo 
prišli po poti v gozd. V gozdu 
smo iskali obveščevalce. Našli smo 
jih pri križišču. 

Nato smo šli na desno in spet 
prišli na cesto. Nekaj časa smo 
hodili po cesti, nato pa zavili desno 
pri kapelici. Tam smo morali najti 
zvezo. O b poti so ležali razni pred
meti, ki se jih nismo smeli dotikati , 
ker so bili , , s t rupen i" . Srečali smo 
dva človeka, ki sta imela tri 
volčjake. Ko smo zvezo našli, smo 
šli napre j . Ob poti so ležala 
vabljiva jabolka . Ko smo prišli 
preko Panorame, smo se spustili po 
hribu navzdol. Na to smo šli na 
grad, kjer je bil naš cilj. Vsi smo 
nalogo dobro oporavili . Potem 
smo se poslovili in odšli vsak na 
svoj dom. 

Doma sem razmišljal o svojih vr
stnikih, ki vojno in potres resnično 
doživljajo. Pri srcu m e j e stisnilo. 

Leopold Krivec, 5/a , 
OS Toneta Znidariča, 

Ptuj 

STOJ AN KERBLER - NAJ
BOLJŠI SLOVENSKI FOTO
GRAF 

Izvršni odbor Foto kino 
zveze Slovenije je tudi v 
letošnjem letu podelil nagrade 
foto klubom in fotografom. 
iNajboljši fotograf je ponovno 
član foto kluba Maribor, 
Stojan Kerbler. Med najuspeš
nejše foto klube v letošnjem 
letu sodi foto klub „Janez 
Pohar" iz Kranja, ki je tako 
kot Stojan Kerbler prejel tudi 
letno nagrado. 
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NA ZBOROVANJU 
Po vsej naši domovini se v 

zadnjem času neprestano vrstijo 
protestna zborovanja zoper prešte
vanje naših rojakov na avstrijskem 
Koroškem. Avstrijci zahtevajo 
popis naših rojakov, ki naj bi 
pokazal, da na avstrijskem Koro
škem ni Slovencev, ampak le 
peščica ljudi, ki t rmasto vztrajajo 
pri jeziku, kakršnega so jih učile 
njihove matere . Ampak mi vsi, 
tudi najmlajši, se zavedamo, da 
kdor zataji svoj materin jezik, je 
ničvreden. Nikoli si ne bomo 
dovolili in se opredelili za nekaj, 
za kar globoko na dnu srca 
čutimo, da je za nas vse skrajno 
ponižujoče. 

Tudi mi učenci iz šole Franca 
Osojnika smo se danes zbrali pred 
veleblagovnico Mercator v Ptuju. 
Postavljen je bil visok oder, tako 
da smo lahko govornike jasno 
videli in slišali, čeprav je bilo zbra
nih mnogo ljudi. Povsod je bilo 
videti table z napisi, da se ne pusti
mo preštevati, da so naši rojaki na 
Avstrijskem Koroškem tudi ljudje 
in podobno . Zborovanje bi se še 
nadaljevalo, pa je nenadoma 
pričelo močno deževati in smo se 
morali raziti. 

Moje mnenje je , da je grda ta 
igra, v kateri hočejo ljudi, ki želijo 
živeti v miru in prijateljstvu med 
sosedi, čeprav različne narodnost i , 
napraviti za garjeve ovce. Naši 
rojaki v Avstriji imajo z državno 
pogodbo pravico do svojega 
slovenskega jezika. Mi vsi globoko 
čutimo z njimi, da ne bi v najtežjih 
trenutkih klonili pod bremenom, 
ki se je zgrnilo na njih. 

Ljubi naši rojaki v Avstriji! Nik
dar ne pozabite, da ste sicer držav
ljani Avstrije, a po krvi in jeziku 
imate svoje brate v Sloveniji. 

Jasmina Primožič, 
dopisni krožek, 

OS Franca Osojnika 
Ptuj 

POMOČ OB POTRESU 
Lepega septembrskega jut ra smo 

slišali po radiu, da je Posočje 
zopet prizadel potres, ki je bil še 
hujši od prvega. 

Vsi pionirji naše šole smo skle
nili, da b o m o ljudem na potresnem 
območju pomagali . Že ob prvem 
potresu je naš pionirski odred 
poslal v Posočje 4600 din, ob 
ponovnem potresu pa nas je pred
sednica P O po zvočniku pozvala, 
naj vsak pionir prispeva nekaj 

pr ihrankov. Te akcije smo bili vsi 
pionirji zelo veseli, saj vsi želimo, 
da bi porušeno Posočje čimprej 
zgradili. Akcija je zelo uspela. V 
dveh dneh smo zbrali skoraj mili
jon starih dinarjev (9600). Ta 
denar je odbor našega odreda 
poslal na potresno območje. Tudi 
naši učitelji so na delovni skup
nosti prispevali enodnevni zaslužek 
(120(X)). T a k o smo pionirji in uči
telji naše šole takoj , ko smo zve
deli za drugi potres, prispevali 
21600 dinarjev. 

Vsi pionirji naše šole želimo, da 
bi ljudje na potresnem območju 
dobili čimprej toplo in varno 
stanovanje, kajti zima je pred 
vrati. 

Darja Fras in 
Brigita Juhar t , 

OS Pohor . odred. 
Slovenska Bistrica 

TRGATEV 
V četrtek je poštar prinesel raz

glednico na kateri je pisalo naj pri
demo v soboto v Ločki vrh na 
trgatev. Težko sem čakala tega 
dne. 

V soboto zjutraj smo se peljali v 
Ločki vrh. Ko smo prišli v vino
grad je bilo nekaj trgačev že 
zbranih. Cez nekaj časa so se 
zbrali vsi povabljeni. Bilo jih "je 
kar trinajst. Nič manj pa ni bilo 
nas otrok. V vinograd je prišel 
brentač. Na hrbtu je imel brento, v 
eni roki veliko palico in drugi pa 
nož. Vsakikrat , ko so mu trgači 
nasuli polno brento, si je z nožem 
v palico zarezal g loboko črto. 
Grozdje je nosil v kad, katera je 
bila na vozu blizu vinograda. 

Pri malici smo se otroci spogle
dali in že napadli brentača. P o 
dolgem ruvanju, čeravno je bil 
velik in močan nam je uspelo vzeti 
palico. Odrasli so se nam smejali. 
Najprej smo trgali v vinogradu 
zraven hiše, po kosilu smo šli v 
drugega, ki leži na gričku. Bil je 
lep sončen dan, večkrat je popihal 
rahel veter in od vseh strani se je 
slišala pesem klopotcev med nje se 
je gdaj pa gdaj pomešala tudi 
pesem trgačev. Ko je bilo grozdje 
že obrano so ga odpeljali v prešo. 

Sesuli so ga na pod in ž e j e prite
kel sladki mošt . 

Želim si, da bi trgatev bila 
večkrat na leto. 

Stanka Bagarič, 3 /b , 
OS Dr. Pranja Zgeča, 

Dornava 

( .RADIMO DOM KRAJANOV 
/ r a v e n osnovne šole v Cirkovcah 

gradimo dom krajanov, kjer bo 
tudi nova telovadnica. Tega prosto
ra se mi, otroci , zelo veselimo. 

Sem učenec OS v Cirkovcah. 
Dom krajanov gradimo s prosto
voljnim delom. Tudi sam sem v ne
deljo, 19. septembra 1976, pomagal 
delati. Delo se je pričelo ob 6. uri 
zjutraj, končalo pa ob 12. uri. 
Stavba je že zazidana in ima streho. 
V nedeljo smo do/idavali stene in 
gradili vmesne stene pod odrom. 
Tovariš Bogomir Jurtela nas je raz
poredil na delovna mesta in delo je 
hitro steklo. Delal sem pri mešalcu 
za pripravo malte. Štirje zidarji so 
zidali in kar naprej vklikali: 
, ,Hi t ro , hi tro, malto in o p e k o ! " 
Malto in opeko smo dvigovali s 
strojnim dvigalom. Delo smo hitro 
končali in šli na malico. Jed mi je 
dobro teknila, saj sem ves čas držal 
v roki lopato in metal gramoz v 
mešalec. 

Ob zaključku tega zapisa naj še 
pr ipomnim, da sem bil edini izmed 
naših učencev, ki sem se udeležil 
delovne akcije. Razšli smo se z 
obvezo, da se bomo še udeležili 
takšnih akcij. 

Franc Horvat , 6 /a , 
OS Cirkovce 

ODLOČILI BOMO ZA 
Samo dva meseca nas loči od re

ferenduma, ko se bodo zaposleni 
občani odločili za srednješolski 
center. Referendum bo 21 . novem
bra. 

Vsi občani ptujske občine in 
okolice vemo, kako je pri nas z šol
skimi prostori . Pouk je v doseda
njih prostorih skoraj nemogoč, 
zato si vsi še bolj želimo gradnje 
novih šolskih prostorov. Za 
gradnjo pa je potreben denar . Tega 
naj bi dali občani mesta Ptuja v 
višini 1,5 "h od neto osebnega 
dohodka . Tisti ki živijo izven Ptuja 
in upokojenci , naj bi dali v ta 
namen 1%. Da pa bomo to lahko 
uresničili, mora uspeti referendum. 
Zato vsi mladi iz ptujske občine in 
okolice ter vsi, ki nam je izobraže
vanje prva skrb, prosimo recite 
DA! S tem boste pripomogli k 
boljšemu izobraževanju in 
zmanjšanim stroškom šolanja, 
šolani strokovnjaki pa bodo 
ostajali na našem območju. Vemo, 
da je šolanje v drugih krajih drago, 
čeprav študentje dobivajo štipendi
je. 

Na naši šoli so starši imeli rodi
teljski sestanek. Seznanili so se s 
cilji, ki jih želimo doseči z refe
rendumom, za uvedbo samopri
spevka, za sofinanciranje progra
ma šolskega prostora. Tudi mi 
mladi b o m o staršem poskušali vliti 
misel, da je nam izobrazba res po
trebna. O tem nas je poučil tov. 
ravnatelj in tovariši učitelji na šoli. 
Pri likovnem pouku bomo izdelali 
parole in plakate, ki bodo pozivali 
in hkrati tudi prosili naše starše, da 
bi rekli DA. 

Zdaj lahko samo še upamo, da 
bo referendum uspel. V to vsi 
verjamemo, saj bo srednješolski 
center velika pridobitev za Ptuj in 
za vso okolico. Vsi vemo, da je 
izobraževanje in znanje, ki si ga 
bomo pridobivali v modernih učil
nicah, prvi pogoj za rast in uspeh 
naše družbe. 

Leonida Cebek, 6/d, 
OS Franca Osojnika, Ptuj 

TABORNIKI PRED NOVIMI 
NALOGAMI 

Nedavno se je sestal izvršni od
bor Zveze tabornikov občine Ptuj , 
da bi pripravil program dela za 
novo šolsko leto 1976/77. Na ob
močju občine delujejo trije tabor
niški odredi in to: odred B. Kidriča-
Kidričevo, Lackov odred na šoli T. 
Znidariča Ptuj in Kvedrov odred na 
gimnaziji in osnovni šoli F . Osoj
nika P tu j , ki vključujejo preko 800 
članov. Zal na preostalih šolah ta
borniki ne delujejo, kljub temu, da 
v vrstah prosvetnih delavcev so tak
šni, ki so delovali v taborništvu. 

Taborniš tvo in njegova vloga v 
splošnem ljudskem odporu ima 
izrazit pomen in bi morala vodstva 
šol tej organizaciji posvetiti več 
pozornosti . Predsednica skupščine 
Marija Sumandl je podala pregled 
sklepov s posveta predsednikov v 
Bohinju, kjer se je izoblikoval re
publiški program na osnovi kate
rega bodo sestavili občinskega in 
programe odredov. Med najvažnej
šimi so: okrepiti delo odredov in 
zajeti v članstvo čimveč mladih. 

uresničevati bratstvo in prijateljst
vo in vrednotenje pridobitev NOB, 
aktivirati starejše tabornike , ki so 
prenehali z akt ivnim delom, urediti 
delo občinskih zvez, solidarnostne 
akcije (elementarne nesreče), ure
sničevanje p rograma SLO, akcije 
varstva narave in okol ja , boj proti 
kajenju narkomani j i in alkoholiz
mu, ustanavljanju aktivov ZKS v 
odredih, v pr ihodnjem letu usta
navljanje taborniških brigad. 

Leta 1977 zlet tabornikov v 
Velenju, vseslovanska akcija 
postavitev spomenika na Prežiho-
vini. 

Večja uveljavitev taborniške or
ganizacije in sodelovanje z ZSMS 
in SZDL. Zbrani so po razpravi 
sprejeli določene sklepe glede na 
podano poročilo s posveta, ki bo 
odredom v pomoč pri sestavljanju 
programov, ki jih bodo skupno s 
poročili o opravljenem delu dali na 
skupščini, ki bo v pr ihodnjem me
secu. 
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Izšla prva številka „GLASOV" 
v obliki biltena je izšlo informativno glasilo občinske konference 

ZSMS Ptu j . Bilten nosi ime GLASOVI in je posrečena oblika informiranja 
občinske konference ZSMS Ptu j . Kot uvodoma piše urednica glasila Nada 
Topolovec, je namen časopisa v tem, da vsi skupaj spoznamo delo mladih v 
naši občini, da si z nasveti in izkušnjami prijateljsko pomagamo in da 
obveščamo člane naše organizacije o delovanju mladih v vseh sredinah. 
Glasilo je zaenkrat še nekohko pusto in neobl ikovano, vendar je še 
prezgodaj kritično ocenjevati delo mladih zanesenjakov, ki so si zadali te
žavno nalogo z izdajanjem in urejevanjem časopisa. Naj ponovim in 
dodam k apelu: Pogum mladi dopisniki — novinarji in seveda pogum ce
lotno uredništvo! 

V glasilu je največ informativnih člankov, tudi pesmi in proza je . Seveda 
pogrešamo več sestavkov iz osnovnih organizacij in opravičeno se nam zdi, 
da v osnovnih organizacijah in aktivih ZSMS ni zadosti , , p i smen ih" ljudi. 

zk 

Na občinski pionirski 
konferenci 

Na Osnovni šoh „Vinko Juran-
č i č " Vi tomarc i smo imeli 2 8 . 
septembra 1976 pionirsko konfe 
renco . Prebrali smo plan dela 
pionirske organizacije za šolsko 
le to 1 9 7 6 / 7 7 . Izvolih smo tudi 
predsednika P O in dva delegata za 
obč insko pionirsko konfe renco v 
Ptuju . Izvoljen sem bil jaz in mej 
sošolec Rudi . 

Na konferenci smo nekater i 
prebrah naše delovne n a č r t e . S 
tovarišico mentor ico našega odre 
da smo šli k podpresedniku 
ptujske o b č i n e . Tam smo se 

pogovarjali o delovnih n a č r t i h , o 
varčevargu . , . Povedah smo tud i , 
da smo se že \4djučih v akcgo za 
gradnjo šolskega pros tora v naši 
obč in i . Tovariš podpredsednik j e 
bil zelo vesel, ker smo ga obiskali . 

Pred o d h o d o m iz Ptuja , se nam 
j e pionir zahvalil in izrazil željo, 
da bi se d rugo le to spet srčeali na 
pionirski konferenci . 

S imon F E K O N J A 
novinarski k rožek 

OŠ „Vinko J u r a n č i č " 
VITOMARCI 

Proizvodno 
gradbeno podjetje 
^GRADNJA" Žalec 

P o t r e s n o v a r n o s t o b j e k t a p r e d s t a v l j a j o p o l e g h o r i z o n t a l n i h t u d i v e r t i k a l n e vez i v v o g a l i h in 
n o t r a n j o s t i o b j e k t a . T e v e r t i k a l n e vez i p r e d s t a v l j a j o a r m i r a n o b e t o n s k i s t e b n , ki j i h je p o t r e b n o 
v k las ičn i i z v e d b i o p a ž e v a t i . D r u g e m u o p a ž e n j u pa se i z o g n e m o z u p o r a b o P O T R E S N E G A Z I 
D A K A . O p a ž je p r i p r a v l j e n s t e m , ko z idar k o n č a d e l o . V o d p r t i n e p o t r e s n e g a z i daka v s t a v i m o 
p o t r e b n o a r m a t u r o , z a l i j e m o z b e t o n o m in v e r t i k a l n a vez je g o t o v a . D i m e n z i j e p o t r e s n e g a 
z idaka so e n a k e m e r a m z idu - P. 1 , + 39 x 29 x 19 c m , P. 2 = 39 x 29 x 14 c m . V e l i k o s t 
n o t r a n j e o d p r t i n e , ki p r e d s t a v l j a v k o n č n i ob l i k i v e r t i k a l n o vez je 18,5 x 18,5 c m . Po t resn i z idak 
je i zde lan iz o p e č n e g a b e t o n a . S t e m d o b i m o o p e č n o p o v r š i n o z i d u in t a k o z m a n j š a m o p r e h o d 
t o p l o t e in p r e p r e č i m o n a s t a n e k k o n d e n z a . 

P R O I Z V A J A M O . P R O D A J A M O , M O N T I R A M O 

P r o i z v o d n o g r a d b e n o p o d j e t j e G R A D N J A Ž a l e c , A š k e r č e v a 4 , t e l . š t . (063) 710 - 740 , 
7 1 0 - 7 8 3 , 7 1 0 - 7 8 2 

Eno ta : P r o i z v o d n j a in p r o d a j a g r a d b e n i h m a t e r i a l o v L a t k o v a v a s pr i P r e b o l d u , te l . š t . (063) 
7 2 2 - 0 2 7 

Naše p r o i z v o d e l a h k o k u p i t e v v s e h p r o d a j a l n a h g r a d b e n i h m a t e r i a l o v 

OBIŠČIMO RAZSTAVO LIKOVNIH 
A M A T E R J E V BRATSKIH OBČjN V P T U J U 

v dneh od 7. do 20. ok tobra 1976 se nam bodo v razstavnem 
paviljonu Dušana Kvedra v Ptuju predstavili likovni amaterj i bratskih 
občin SR Hrvatske in SR Slovenije, ki jo v sodelovanju s Pokra j inskim 
muzejem Ptuj prirejajo občinski sveti Z S H in ZSS Čakovec , Koprivni
ca, Krapina, P tu j , Slovenska Bistrica in Varaždin. 

Razstava je posvečena 35. obletnici vstaje narodov in narodnost i 
Jugoslavije ter 15. obletnici plodnega sodelovanja med občinami 
Čakovec, Ptuj in Varaždin. 

Razstava sodi v okvir tradicionalne kulturne menjave med SR Hr 
vatsko in SR Slovenijo, ki jo v okviru tradicionalnih delavskih Srečanj 
bratstva in prijateljstva razvijajo Občinski sveti ZSH in ZSS sodelujo
čih občin. 

Slavnostna otvoritev razstave bo danes , v četrtek 7. ok tobra ob 17. 
uri. S krajšim kulturnim programom se nam bosta predstavila tambu-
raški orkester D P D , , S v o b o d a " Ptuj in mešani pevski zbor prosvetnega 
društva Alojza Arnuša z Rogoznice. 

Razstava bo odpr ta vsak dan od 11. do 16. ure, po dogovoru s 
skupinami pa tudi izven tega časa. Feliks Bagar 

Urejate 
svoje 
stanovanje? v z a l o g i i m a j o : 

— k u h i n j e 
— d n e v n e s o b e 
— s p a l n i c e 

k a v č e in s e d e ž n e 
g a r n i t u r e 
t o p l e p o d e , t e k a č e 
in t e p i h e 

Oglejte si stanovanjsko opremo pri NOVEM DOMU na 
Zagrebški cesti 4 . 

Oglejte si stanovanjsko oprenno pri NOVEM DOMU na Zagrebški 
cesti 4 
Kupcem priporočamo ugoden nakup s kreditom! 
telefon 77-760 

Z A H V A L A 

Ob boleč i izgubi t ragično preminulega sinka, b ra tca in vnuka 

Zvonka Zumra 
iz H^doš 

se iskreno zahvaljitjemo vsem sorodnikom, sosedom in znancem, 
ki sta ga v tako lepem številu pospremih na njegovi zadnji po t i , 
m u pcJdonih vence in cve^e ter sočustvovali z nami . Lepa hvala 
vsem sošolcem, prijateljem m učitel jskemu zbom osnovne šole 
Hajdina, fantom iz Hajdoš, vsem pevcem, govornikoma za 
poslovihie besede in č . g. župniku za opravljeni obred . Hvala tudi 
kolekt ivu občinskega sodišča Ptiij in T G A Kidričevo za izkazano 

p o m o č . 

Žaiigoči: mama, ata in sestrica Milena. 





Družbeno ekonomski položaj 
kmetijstva 

Včeraj popoldne se je v dvorani perutninske klav
nice na Bregu pri Ptuju sestal komite občinske konfe
rence / K S Ptuj, skupaj s sekretarji OO ZKS s pod
ročja kmetijstva in z drugimi predstavniki te 
pomembne dejavnosti našega gospodarstva. 

Seja je pomenila kontinuiteto že obravnavanih 
nalog na području kmetijstva, na seji komiteja aprila 
1974, obenem pa nadaljnjo spodbudo akcijam ZK na 
celotnem kmetijskem področju. Pri tem so naglasih, 
da je treba posvečati posebno skrb zlasti sledečim 
ciljem materialnega razvoj kmetijstva: 

Hitrejše in intenzivnejše je treba razvijati 
socialistično kmetgsko proizvodnjo, v kateri bo pre
vladovala industrijska metoda pri proizvodnji hrane. 
Zlasti družbeni sektor bi moral začeti bo^še izkoriščati 
obdelovalne površine in hitreje povečevati tako zemlji

šča kot druge proizvodne zmogljivosti. 
Posebnega pomena je širitev samoupravnega po-

družbljanja proizvodnje in vključevanje kmetov v 
združeno delo — zadruge in obrat za kooperacijo. 
Odločno je treba preseči težave, ki nastajajo ali še 
bodo nastajale pri ustanavljanju in utrjevanju 
kmečkih skupnosti: (strojne, proizvodne, melioracij
ske), pri usmerjanju kmetij, širitvi pospeševalne 
mreže, občinskih skladov itd. 

Sklepi, ki jih bo komite končno sprejel na 
prihodnji seji bodo pomembno vodilo za nadaljnjo 
dejavnost komunistov in delovnih organizacij pri 
pospešenem razvoju celotne družbe, ki je v dobršni 
meri odvisen od celotnega razvoja agroživilskega 
kompleksa. 

F 

Z obnovo muzeja NOB na Osankarici 
bodo oričeli te dni 

Na nedavni skupni seji poseb
nega gradbenega odbora za obno
vo in razširitev muzejske zbirke iz 
NOB, v planinskem d omu na 
Osankarici nad Oplotnico , so se 
udeleženci dogovoril i , da bodo 
pričeli z deli že te dni . 

Muzejska zbirka iz NOB na 
Osankarici je eden na jpomembnej 
ših zbirov dokumentov o dogodkih 
iz NOB na Slovenskem in še 
posebno Štajerskem območju. 

Muzej prikazuje predvsem delova
nje, boje in s posebnim poudar
kom tragični poslednji boj legen
darnega Pohorskega batal jona, 
katerega herojstvo je ostalo starej
šim, še posebno pa mlajšim gene
racijam v Sloveniji, Jugoslaviji in 
tudi izven naših meja, najbolj 
čustvena podoba resničnosti in 
močne narodnos tne zavednosti na
šega na roda v njegovem boju za 
svobodo. 

Muzej N O B na Osankarici de
luje že od ustanovitve v okviru 
muzeja narodne osvoboditve Ma
ribor. P o dosedanjih podatkih 
ugotavljajo, da muzej na Osanka
rici, v neposredni bližini zadnjega 
boja legendarnega Pohorskega 
bataljona, obišče letno preko 40 ti
soč ljudi. Prav to pa je bil glavni 

vzrok, da so v sodelovanju z vsemi 
občinami, katerih območje mejijo 
na Pohorje sklenili to muzejsko 
zbirko razširiti in dopolnit i , tako, 
da bo osrednja zakladnica zgodo
vinskih dogodkov na rodno osvo
bodilnega boja v letih 1941-1945 
na Pohor ju in celotnem območju 
severovzhodne Slovenije. 

Po jesenskih pripravljalnih de
lih bodo spomladi 1977 pričeli z 
glavnimi, med katere uvrščajo 
predvsem razširitev muzejskih pro
storov zgraditev posebne dvorane 
za sestajanje, razširitev gradiva 
NOB, namestitev knjižnice z ma
teriali iz NOB; v novih prostorih 
pa bo deloval tudi kustos, ki bo 
urejal in vodil muzej , obiskoval
cem pa tolmačil dogodke iz NOB 
na tem območju . V Horvat 

Lovna 
svinjsko meso 

Precej sreče mora te imeti, če 
boste v naših mesnicah naleteli na 
svinjsko meso. Še več pa je morate 
imeti, če boste naleteli na prašička 
kar na ulici. Samo pomislite, kako 
je poskočilo srce možakar ju na sli
ki, ko je na veliko začudenje 
zagledal na Ormoški cesti njegovo 
redkost, prašička, ki j o je mahal 
pravilno po levi strani pločnika 

proti železniškemu prelazu. Pri
znajte, da bi se tudi vi pognali v 
lov za njim. Vam vsaj ne bi bilo 
treba nekaj časa , , lovi t i" svinjske
ga mesa po mesnicah. Pa veliko 
sreče! Besedilo in slika: 

M. Ozmec 

PRAGERSKO 

NOVAPODOBAOB 
KRAJEVNEM PRAZNIKU 

Krajevna skupnost Pragersko se 
uvršča med tista območja občine 
Slov. Bistrica, katera so prav v 
zadnjem obdob ju zabeležila najhi
trejši napredek v smeri razvoja in 
zagotavljanja dobrin t ako na po
dročju urejenosti komunalnih kot 
tudi drugih življenjskih potreb ob
čana, v okviru krajevne skupnosti 
kjer uresničujejo svoje vsakodnev
ne življenjske potrebe. 

Velika razširitev stanovanjske 
gradnje, cest in komunikaci j so 
največje pridobitve zadnjih nekaj 
let. Pred šestimi leti je ta kraj dobil 
prve asfaltne metre ceste, danes pa 
ugotavljajo, da so predvsem z 
lastno prizadevnostjo uspeli asfal
tirati že preko 80 odstotkov vseh 
cest v Pragerskem, saj je asfaltira
nih skupno preko devet kilometrov 
ulic in cest. 

Leta 1973 so odprli tri oddelčni 
vrtec, za katerega so sami zgradili 
temelje in opravili udarniško delo 
vrednosti 23 milijonov S-din. Leta 
1974 so zgradili vodovod in zagoto
vili kar 97 odstotkov hiš v Prager
skem in okolici nove priključke. Ob 
tem so krajani izkopali preko 30 
km jarkov. Vsak posameznik pa je 
prispeval še okoli 3000 dinarjev. 

Tudi letošnje naloge KS Prager
sko so v celoti uresničene. Tako so 
zgradili in asfaltirali skupno 2300 
metrov ulic in cest ter uredili preko 
400 metrov kanalizacije. Urejanje 
komunalnih in drugih pot reb pa bo 
tudi v prihodnje osnovna naloga 
njihove dejavnosti. 

V okviru praznovanj krajevnega 
praznika so v Pragerskem predali 
svojemu namenu tudi prvi večji 
stanovanjski blok. V njem je dobi
lo svoje domove 18 družin. 
Sodobnejše delovne prostore pa so 
v njem dobili tudi urad krajevne 
skupnosti , društvo upokojencev in 
poslovalnica Ljubljanske banke. 
Pomembna pridobitev je tudi večji 
prostor, namenjen za sestajanje 
družbenopolitičnih in krajevnih or
ganizacij Pragersko. 

Stanovanjsko poslovni blok je v 
8 mesecih zgradilo podjetje Stavbar 
iz Mar ibora , po polm.ontažnem si
stemu. Njegov investitor je bila 
Stanovanjska skupnost Slov. 
Bistrica. S to zgradbo niso pridobili 
le novih s tanovanj , temveč so v ve
liki meri izboljšali tudi zunanji 
izgled kraja, saj so istočasno z 
gradnjo objetkta urejali tudi 
okolje. V. Horvat 

Jesen ponuja... 

Kako radodarna je jesen. Pesem klopotcev je že zamenjala 
pesem veselih trgačev; Veje jablan, ki so se šibile od obilne 
tetine so zopet lažje. Gozd pa je odet v tisočero barvnih 
odtenkov in pod krošnjami dreves že rastejo prve jesenske gobe. 

Tudi kostarg je že dozorel. Veter se nagajivo poigrava z 
ježki, ki so tako pdn i zreli, da sami pokajo. Iz njih padajo 
okusni sadeži. Kako lepo, ko se ob prgetnih jesenskivečenh 
zbere družba ob ognju in daleč na okrog zadiši po pečenem 
kostanju. In če to jesensko naravno speciditete poplaknemo še 
s svežim moštom, potem je to zares nekaj enkratnega. Podcusite 
sami, kajti jesen ponuja. 

BESEDILO IN SLIKA: M. Ozmec 

Skupni organi 
za SLO 

in družbeno 
samozaščito 
Prejšnji petek je bila skupna se

ja koordinacijskega odbora za 
družbeno samozaščito in koordi
nacijskega odbora za SLO pri 
predsedstvu občinske konference 
SZDL Ptu j . Razprava je tekla o 
predlogu zakona o ljudski obrambi 
ter o spremembah in dopolnitvah 
zakona o notranjih zadevah. 

Oba zakona bosta prinesla tudi 
vrsto organizacijskih novosti. Med 
drugim predvideva enotno obliko 
organiziranosti , s tem, da bodo v 
delovnih organizacijah in v krajev
nih skupnostih oblikovani enotni 
odbori za splošno ljudsko obram
bo in družbeno samozaščito, ena
ko tudi v okviru občine. Zakon b o 
tudi podrobneje opredelil vlogo in 
naloge teh odborov, naloge civilne 
zaščite in narodne zaščite. Slednja 
bo imela podobno vlogo kot jo je 
imela v času N O B . 

Na seji je bilo dogovorjeno, da 
bodo organi za SLO in družbeno 
samozaščito pri posameznih 
družbeno-polit ičnih organizacijah 
v občini in pri občinski skup
ščini skupno pripravili gradivo za 
problemsko konferenco o družbeni 
samozaščiti. Razprava bi naj bila 
na skupni seji komiteja ZKS in OK 
SZDL Ptu j , ki bo predvidoma 
proti koncu letošnjega leta. 

m.g . 

Srečanje pobratenih občin 
Pr etekli teden je delegacija občine Ormož in krajevne 

skupnosti Velika Neddja bila gost pobratenega mesta Vmjačke 
Banje. Predstavniki ormoške občine so se udeležili oktobrskih 
svečanosti ob proslavi 354etnice osvoboditve tega srbskega 
mesta Kr^evna skupnost VeUka Nedela se bo ob tej 
priložnosti pobratila s krajevno skupnostjo Gračac, k i je blizu 
Vmjačke Banje. Praznovaiye obletnice osvoboditve bo od 1. do 
15. oktobra, ko se bodo zvrstile kulturne, zabavne in športne 
manifestacije. 

Poleg ormoške ddegacge je v Vmjačko Banjo odpotovala 
še delegacija Velenja, ki je že pobratena z občino in delegacija 
krajevne skupnosti Šmartno ob Paki, ki se bo pobratilo s krajam 
krajevne skupnosti Novo Selo. zk 

Gasilsko društvo Sikole se je 
tudi v letošnjem letu vključilo v te
den požarne varnosti . Ze v petek, 
2. oktobra 1976, so z gasilskimi 
društvi Jablane, Starošince in Mi-
hovce iz KS Cirkovce organizirali 

vajo pripravljenosti. V soboto pa 
so gasilci iz Šikol z baklado pro
slavili življenjski praznik najstarej
šega gasilca v Šikolah, Simona 
Pernata, ki je te dni praznoval 70-
letnico življenja in 40-letnico us
pešnega delovanja v G D Šikole. 

Simon Pernat je danes častnik 
in doživljenjski poveljnik gasilske
ga društva v Šikolah. Za doživljenj

skega poveljnika je bil imenovan že 
leta 1966. Njegova gasilska pot je 
bila burna in polna dobrih ter sla
bih t renutkov. 

Najmlajša gasilca — pionirja 
sta ob tej priložnosti Simonu Per-

Predsednik GD Šikde, Štefan Greif izroča Simonu Pematu 
gasilsko priznanje. Foto: zk 

natu v imenu gasilcev izročila pri
znanje in mu podarila sk romno 
darilo. Te svečanosti in nočne 
baklade so se udeležili vsi pred
stavniki gasilskega društva; pred
sednik Štefko Greif, tajnik Jože 
Jaušovec in Anton Brglez, član 
G D Šikole in občinske gasilske 
zveze ter sedanji poveljnik Albin 
Brglez. zk 

Visoka 
solidarnostna 

zavest 
delavcev 

milice 
v akciji zbiranja pomoči za od

pravo posledic potresa v Posočju, 
so delavci postaje milice v Ptuju in 
njenih oddelkov, dokazali visoko 
stopnjo solidarnosti. Tako so na 
podlagi sklepa sveta ZKS pri UJV 
Maribor in koordinacijskega odbo
ra sindikata, 31 . maja vsi zaposleni 
pri UJV Maribor (tudi delavci PM 
Ptuj) in njenih oddelkih prispevali 
enodnevni zaslužek; kolektiv PM 
Ptuj je prispeval 11.838,80 
dinarjev. 

Delavci P M Ptuj so akcijo soli
darnosti nadaljevali še v obliki sa
mostojne akcije zbiranja prosto
voljnih prispevkov; zbrali so 
2.550,40 dinarjev. Sredstva so 
zbrali 2. junija in jih prek blagajne 
UJV Maribor nakazali prizadetim 
ob potresu v Posočju. V sklad za 
odpravo posledic elementarnih ne
zgod so v mesecu juniju še nakazali 
vrednost enodnevnega zaslužka 
vseh zaposlenih PM Ptuj in njenih 
oddelkov, po zakonski obvezi; 
nakazali so 12.569,60 dinarjev. 

Po sklepu zbora delovnih ljudi so 
s 15. septembrom začeli s prosto
voljnim zbiranjem pomoči za po
tresno območje; kolektiv enote 
milice Ptuj pa je predlagal UJV 
Maribor še dodaten prispevek po
moči v obliki enodnevnega 
zaslužka. V ponovni akciji prosto
voljnega zbiranja pomoči so delav
ci zbrali doslej že 4.750 dinarjev, 
sredstva so odvedli 24. septembra 
preko SDK Ptu j . 

Solidarnostni izpit pa niso 
uspešno opravili le delavci PM Ptuj 
in njenih oddelkov, temveč tudi 
večina delavcev in občanov v 
ptujski občini . Pričujoči zapis je le 
eden izmed mnogih, vendar svetel 
izgled vsem, ki so padli na doseda
njih izpitih solidarnosti . MG 

STRAN ČRNE KRONIKE 
Pesem trgatve se že lep čas , ,og laša" ; dobra grozdna letina je tudi letos 

razveselila vinogradnike. . .; mošt teče v kadi , vino pa čaka še na krst. . . 
Prav v teh dneh je čutiti, da vozniki kljub strožjim prometnim predpisom, 
le-teh ne upoštevajo in mnogi vozijo svoje jeklenejconjičke pod vplivom 
maliganov, ne upoštevajo cestno-prometnih predpisov; v svoji objestnosti 
(posledici a lkohola) ogrožajo svoja in tuja življenja. . . 

Za nesreče minulega tedna na ptujskem območju lahko mirno t rd imo, 
da je vsem botroval alkohol . To pa narekuje, da bodo organi prometne 
varnosti v svojih ukrepih, še , , t rdnejš i" kot doslej . Opozori lo ,,če piješ, ne 
vozi" oči tno ne zaleže. . . 

Avto in kolo združno vozila t| 

Nevsakdanja prometna nezgoda se je pripetila 30. septembra ob 20.15 v 
Peršonovi ulici v Ptuju. Dragica Lesjak, kolesarka iz Nove vasi pri Ptuju 
je vozila po Peršonovi ulici, ko jo je z osebnim avtomobilom dohitel 
Branko Zeljič iz Nove vasi in ji predlagal, da bi združno vozila t ako , da 
se je Lesjakova oprijela desnih vrat na avtomobilu; po skoraj 50 m take 
vožnje je kolesarka padla p o cestišču in se lažje telesno poškodovala . . . 

Blazine čakajo lastnika 

Zapis je namenjen tistim, ki pogrešajo plavalne blazine. Delavci postaje 
milice Ptuj so namreč že pred časom zasegli tri plavalne blazine, ki izvi
rajo iz kaznivega dejanja tatvine. Občan ali občani pa do sedaj še niso 
prijavili manjka blazin, zato delavci milice upravičeno pričakujejo, da 
se b o po tem pozivu javil lastnik ali lastniki, ki blazine sicer pogrešajo, 
niso pa naredili ovadbe. 

M G 

osebna kronika 
RODILE SO: 

Majda Krojsl, Zg. Hajdina 105 
- d e č k a ; Terezija C e h , Jiršovci 15 
- dekl ico; Ana Matjašič, Grajen-
ščak 9 - dečka ; Justina Grandl , 
Šcronova 6 - deklico; Marjana 
Janžckovič , Dornava 103 - d e č 
ka; Stanislava Pcršuh, Z u p e č j a v a s 
n . h. - d e č k a ; Terezija Bigec, Zakl 
22 - d e k h c o ; Milena P o t o č n i k , 
Mestni vrh 105 - d e č k a ; Zora 
Rosenfeld-Aracki, Cankarjeva 3 -
dečka ; Angela Horvat , Mezgove i 3 
- dečka ; Marija F l ^ š m a n , Dolič 
34 - I z toka ; Stanislava Štrucl , 
Pobrežje 12 - Darjo; E m a Mesa
r i c , Stogovcc 55 - deklico; Marija 
Fr idl , Desternik 32 - M a n e t k o ; 
Marija Zavec, Polenšak 17 -
dekl ico; Dragica Krajnc, Plešivica 
20 - deklico; Marija Munda , 
Zamušani 17 - dekl ico; Ana 
Lesjak, Apače 291 - deklico; 

POROKE: 
Mirko Golob , Dornava 17 in 

Iren?. Cigula, Dornava 13; Alojz 

M u r k o , Rogoznica 3 3 , in Milena 
Arnuš , Krčevina pri Vurberku 
1 2 5 ; Drago Kolar ič , Podvinci 140 
in Irena Rakuša , Moškanjci 2 5 ; 
Franc Bezjak, Gajcvci 24 in Jožefa 
Cernenšek, Majsperk 8 5 ; Mirko 
Ljubeč, Gibina 7 in Marija Šegula, 
Dragovič 16; Stanislav Emerš ič , 
Skorišnjak 33 in Dragica F u r m a n , 
Lipoglav 30; Vladimir Kukovec , 
Nova vas pri Markoveih 19 in 
Terezija Verš ič , Hrušica 6 7 ; An

ton Lampre t , Zg. Sveča 20 in 
Alojzija Novak , Jelovice 2 8 ; F ranc 
Z u p a n i č , Slovenja vas 36 in 
Tatjana Pozn ič , Hajdoše 5 9 / a ; 
Stanislav Cimerman, Spulilja 132 
in Ljudmila Š t ra fda , Mark ovci 5 2; 
Mirko Hočevar , Ljub^ana , Tacen 
1 1 5 / c in Marija Krajnc, Sovjak 9. 

UMRLI SO: 
Ana Senekovič , Volkmerjeva 

10 , ro j . 1892 , umi la 2 8 . sep
tembra 1976; Alojz Lah, Strmec 
7, ro j . 1 9 4 2 , umri 2 8 . septembra 
1976; Franc C e h , Drakovci 8 7 , 
ro j . 1912 , umri 2 8 . septembra 
1976. 

TEDNIK i zda ja č a s o p i s n i z a v o d P t u j s k i t e d n i k , 6 2 2 5 0 P t u j / 
V o š n i a k o v a 5, p o š t n i p r e d a l 9 9 . U r e j u j e u r e d n i š k i o d b o r , 
o d g o v o r n i u r e d n i k F R A N C F I D E R Š E K . Izhaja o b č e t r t k i h . 
U r e d n i š t v o in u p r a v a : t e l e f o n (062 ) 77 -079 . C e l o t n a n a r o č n i n a 
znaša 100 d i n a r j e v , za t u j i n o 2 0 0 d i na r j ev . Ž i r o r a č u n S D K P t u j 
52400 - 603 - 30458 . T i s k a M a r i b o r s k i t i s k . Na p o d l a g i z a k o n a o 
o b d a v č e v a n j u p r o i z v o d o v m s t o r i t e v v p r o m e t u s p a d a T E D N I K 
m e d p r o i z v o d e , za k a t e r e se n e p l a č u j e t e m e l j n i d a v e k o d p r o m e t a 
p r o i z v o d o v . 

vreme 
do nedelje, 17 . ok tobra 1976 . 

Polna luna b o v pe tek , 8. 
oktobra o b 5 .55 . 

NAPOVED: Do ponedel jka, 
1 1 . ok tobra bo spremenljivo, 
občasno izdatnejši dež . Od 12. 
d o 17. ok tobra bo lepo vreme. 
Dnevne tempera ture se b o d o d o 
nedelje znižale na 12 d o 15 
stopinj Celzija. 

Prihodnji teden se b o ponov
n o o t o p h l o . 

Alojz C:estnik 

>s ^ 


